
Protok6f nr XXXVlll/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 6lutego 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11l13



W dniu 06 lutego 2018 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wtoclawek przy

ul. Zielony Rynek 11l13 rozpoczqty siq obrady xxxvlll sesji Rady Miasta wtoctawek vll
kadencji, kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyl Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski.
Ad. 1

Sprawy organizacylne
- otwarcie sesji

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski otworzyl obrady XXXV|ll sesji Rady

Miasta wloclawek, witajqc Prezydenta Miasta, zastQpcdw Prezydenta Miasta, radnych,

dyrektor6w wydziat6w oraz pozostalych pracownik6w UrzQdu Miasta. Przewodniczqcy Rady

Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli wloclawskich medi6w, mieszkancow

miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w obradach.

- stwierdzenie quorum

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski

stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z lista

obecnoici 20 radnvch, a zatem obrady sesyjne w dniu 5lutego br' sq prawomocne

Lista obecnoSci radnych z xxxvlll sesji Rady Miasta stanowi za'iqcznik do protokoiu,

Lista os6b uczestniczacych w xxxvlll sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.

- przyjqcie protokolu z obrad XXXVII sesji Rady Miasta
przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowaf,2e w Biurze Rady Miasta

oraz w Biuletynie Informacji Publicznej urzQdu Miasta udostqpniony byl do wglqdu projekt

protokolu z obrad XXXVII sesji Rady Miasta wloclawek Vll kadencji, kt6ra odbyla siq w dniu

19 grudnia 2017 roku oraz w dniu 16 stycznia 2018 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli

siq zapoznai iwniese ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag, poprawek iuzupelnien'

- zmiany do porzqdku obrad
PrzewodniczAcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski zapytal, czy sQ ze strony radnycn

propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad Ze strony radnych nie padly iadne

propozycje zmian do porzqdku obrad.

wobec braku zgloszei zmian do porz4dku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

sobolewski poinformowal, ie obrady xxxvlll sesji Rady Miasta bqdq realizowane wedlug

zaproponowanego porzqdku obrad.

Ad.2
Informacja na temat dzialalnoici sp6lki Baza Sp' z o'o.

Przedmiotowe zagadnienie zaprezentowal Radzie Miasta Prezes Zarzqdu sp6fki Baza Pan

Jacek Jabioriski informujqc, 2e ,,BAZN'Sp6lka z o.o. jest sp6lkq komunalna, kt6rej jedynym

wsp6lnikiem jest Wfociawek, miasto na prawach powiatu Sp6lka ,,BAZA" jest sp6lkQ

kapitatowq prawa handlowego i prowadzi dzialalno6i w warunkach konkurencji rynkowej.

,,BAZA,, Sp6lka z o.o. 6wiadczy od 1991 roku ustugi hotelarskie i gastronomiczne oraz

prowadzi targowiska miejskie, a od roku 2016 jest administratorem Miejskiej Grupy

Zakupowej. Ponadto Pan Prezes om6wi'l poszczeg6lne rodzaje dziatalno(ci sp6lki. ltak, Hotel

Ratuszowy poloiony jest przy ul. Bojariczyka 7 we wtoctawku. Jest to obiekt posiadajqcy 51

miejsc noclegowych w 27 pokojach (3 pokoje typu studio,3 pokoje 1-osobowe,21 pokoi 2-

osobowych) oraz 2 sale konferencyjne. Ze wzglqdu na usytuowanie i standard Hotelu



Ratuszowv gosimi hotelu sQ gl6wnie osoby podr62ujqce stuibowo. sa to zwykle pracownicy

niiszego szczebla oraz przedstawiciele handlowi. Jak w wiqkszoSci hoteli miejskich, w Hotelu

Ratuszowy odczuwalny jest mniejszy ruch go5ci w okresie weekend6W gdyZ osoby

podr6iujqce slu2bowo wtedy zwykle nie pracujq. Hotel prowadzi dzialalnoii w otoczeniu

silnej konkurencji (12 hoteli oferujqcych lqcznie 926 miejsc noclegowych oraz inne obiekty

6wiadczqce uslugi noclegowe: pens.jonaty, hostele, uzdrowisko, apartamenty oferujqce

lqcznie ponad 1991 miejsc noclegowych). we wioctawku wystQpuje w ostatnich latach

spadek frekwencji goSci hotelowych, czego dowodem jest utworzenie grupy ,,lnicjatywa dla

wfoclawka,,, zrzeszajqcej wloctawskich hotelarzy irestaurator6w maiqcej na celu ochronq

prowadzonych biznes6w w niesprzyjajqcej sytuacji rynkowej' W 2017 roku wskainik

wvkorzvstania pokoi hotelowych w hotelu ,,Ratuszowy" wyni6sl 43,37%, a miejsc

noclegowych 33,24%, co jest stosunkowo dobrym wynikiem, biorqc pod uwagq Sredniq

w kraju. Dla por6wnania: - w roku 2016 wykorzystanie pokoi na poziomie 33,84%, miejsc

noclegowych 23,38%. - w roku 2015 wykorzystanie pokoi na poziomie 43,95%, miejsc

noclegowych 31,30%. W lV kwartale 2016 roku Hotel Ratuszowy podjel wsp6lpracq z

portalami rezerwacyjnymi Booking oraz HRS w celu zwiqkszenia wykorzystania miejsc

noclegowych. wsp6lpraca z Booking i HRS przyniosta w 2017 sprzeda2 w kwocie 33.192,88 zl

netto. celem zwiqkszenia przychod6w sp6lka podejmowala liczne dzialania majqce na celu

zwiqkszenie obtoienia w hotelu, m.in. udzial w przetargach na swiadczenie uslug hotelowo-

gastronomicznych. z tego tytulu w 2017 roku osiqgnqla sprzeda2 w kwocie 128.135,69 zi

netto. zarzad sp6lki podejmuje dziatania zmierzajace do poprawy standardu hotelu. w 2017

roku dokonano wymiany 11 l62ek hotelowych w 9 pokojach. RozpoczQto r6wnie2 cykl szkolei

dla zalogi w celu poprawy jakoSci Swiadczonych uslug: - szkolenie sprzeda2owe z obstugi

go6cia hotelowego z ramienia recepcji - szkolenia z zakresu housekeepingu. Natomiast

Restauracja Ratuszowa w swojej ofercie posiada niezwykle szeroki wachlarz uslug. w ramach

dzialalnoSci Restauracji Ratuszowej mie5ci siq codzienna obsluga go6ci hotelowych,

jak r6wniei innych nii go6cie hotelowi konsument6w a tak2e uslugi cateringowe, obsluga

imprez plenerowych, organizacja imprez okoliczno5ciowych, takich jak (wesela' przyjQcia

komunijne, jubileusze, konsolacje, chrzciny oraz imprez dla podmiot6w gospodarczych takich

jak: spotkania biznesowe, spotkania dla pracownik6w, bankiety, konferencje, szkolenia,

imprezy (wiEteczne iintegracyjne W okresie Swiqt Wielkanocnych i Swiqt Bo2ego

Narodzenia przygotowywana jest specjalna oferta cateringowa. Z nasze.i oferty korzystaja

miejskie sp6lki komunalne, ale tak2e klienci indywidualni ipodmioty gospodarcze' Bardzo

du2ym uznaniem klient6w cieszy siq oferta w zakresie obslugi przyiq.(. z okazji pierwszej

komunii (wiqtei. W maju 2017 wszystkie terminy na tego rodzaju przyjqcia byfy

zarezerwowane w wiqkszosci z ponad dwuletnim wyprzedzeniem. obecnie terminy na takie

przyjqcia w Restauracji Ratuszowa sq zarezerwowane na najbli2sze dwa, a nawet trzy lata.

Nadal obowiqzuje w restauracji specjalna promocja: 2 daniowy obiad w cenie 15 zt, a tak2e

20% rabatu dla pracownik6w Urzgdu Miasta i sp6lek Miejskich. w 2015 roku nawiqzana

zostala wsp6lpraca z o96lnoswiatowq sieciq dietetyk6w Natur House' Wsp6lpraca

nieprzerwanie, z korzy6ciq dla obu stron trwa do dzi6. Jej efektem sq specjalne dania

dietetvczne, kt6re moina znaleii w Karcie Menu Restauracji Ratuszowa, jak r6wnie2 catering

dietetyczny (pudelkowy), gdzie klienci znajdq dania opracowane przez dietetyk6w a

wykonane przez naszych pracownik6w. Takie we wsp6lpracy z Natur House Sp6tka BAZA

zorganizowala 17 paidziernika 2017 roku event Wyspa Zdrowia i Urody - wiecz6r

poswiqcony zdrowemu stylowi 2ycia, modzie i urodzie. Stylowych porad i bezplatnych



konsultacji w dziedzinie zdrowia iurody udzielali specjaliSci z dziedziny dietetyki, kosmetyki,

podologii ifryzjerstwa. lmpreza cieszyla sig du2ym za interesowa n iem wloclawianek Obecnie

pracujemy nad kolejnq edycjE. od 2015 roku oferta Restauracji Ratuszowa rozszerzona

zostala o 3 du2e bale otwarte (do 130 os6b): Bal andrzejkowy, Bal sylwestrowy, a takie Bal

karnawalowy. CieszE sie one ogromnym zainteresowa niem. Mo2na uznai,2e dodwiadczenia

tych 3 lat pozwalajE m6wii juz o stalych go6ciach naszej Restauracji. Dziqki tym dzialaniom w

2016 roku przychody Restauracji Ratuszowa w por6wnaniu do roku 2015 byty wyisze o 89,2

tys. zt. Przychody Restauracji w 2017 roku ksztaitowaly siq na poziomie porownywalnym do

2016 roku.
5p6lka ,,BAZA,, uczestniczy w 2 programach miejskich skierowanych do mieszka6cow

Wloclawka:
- ,,wtoctawska Karta Duiej Rodziny" - oferujqc 2oo/o rcbalu na usiugi gastronomiczne

(uczestnictwo w programie od ll czerwca 2015 r.),

- ,,Karta seniora" - oferujEc Zo%-rabatu na zestawy obiadowe (dotyczy ,,zestaw6w dnia")

oraz 700/o rabatu_na noclegi w Hotelu (uczestnictwo w programie od 17 stycznia 2017 r.).

ponadto jako miejska sp6lka komunalna przyiazna mieszkaficom wloclawka wspiera r62nego

rodzaju akcje na terenie miasta np.
- Bieg na 6lap - inicjatywa organizowana przez

kt6rej schroniskowe psy opr6cz dawki ruchu

socjal izacj i (II-07-70I7 r.l

- 35 Bieg Kujawiaka - organizatorem biegu byi Lekkoatletyczny Klub sportowy vEcTRA

przy wsp6fpracy: Urzqdu Miasta Wfoclawka oraz OSiR (06-05-2017 r')

- Anwil P6lmaraton Wtoclawek (08-10-2017 r.)

- koncert Uwielbienie (15-06-2017 r.)

czynnie wsp6lpracuje z miejskimi instytucjami wspierajac ich dzialania np. wsp6lpracujemy

z centrum Kultury Browar B. w zakresie przygotowywania poczqstunk6w w ramach cyklicznie

odbywajqcych siq imprez pn.,,Deser z kulturE", przygotowujqc posilki kuchni calego Swiata

zgodnie z tematykq spotkad. sp6tka BAZA bierze r6wniei udziat w akcji ,,Dawcom w Darze",

kt6ra wspiera ideq krwiodawstwa w Polsce. w ramach tej akcji od 1 paldziernika 2015 roku

w Restauracji Ratuszowa obowiqzuje 20% rabat na wszystkie dania z karty menu Restauracji

Ratuszowa dla aktywnych Honorowych Dawc6w Krwi. Ciqgle czynione sq staranla, aby

poprawiai standardy i obsiugq goici. W 2018 roku planuje siq przeprowadzenie

profesjonalnych kurs6w dla kucharzy i kelner6w. w tym celu zloione zostaiy wnioski do PUP

o dofinansowanie w/w ze (rodk6w Krajowego Funduszu Szkole6'

w przypadku targowisk to sp6lka 'BAZA" prowadzi Targowiska Miejskie - Targowisko przy ul.

Zw. Zawodowvch 7/9/71 oraz Targowisko przy ul. Kaliskiej 20. w ramach tej dzialalno(ci

Sp6fka prowadzi najem stoisk handlowych oraz zajmuje siq utrzymaniem czystojci i stanu

technicznego budynk6w, budowli iurzqdzeri. Do 2016 roku sp6lka zajmowaia siq r6wnie2

poborem oplaty targowej od os6b prowadzqcych handel na targowiskach Targowisko

Miejskie przy ul. Kaliskiej 20 jest targowiskiem, na kt6rym dominujqcym przedmiotem

sprzeda2y jest sprzeda2 artykul6w rolno-spo2ywczych. Na Targowisku Miejskim przy ul'

Kaliskiej na 197 stoisk handlowych w 2016 roku zajqtych bylo 147 stoisk, a w 20L7 zajqte

bvlo 152 stoiska, tak wiqc poziom obloienia stoisk handlowych na Targowisku Kaliska

nieznacznie wzr6sl. Mo2na sadzii, ie jednym z powod6w zainteresowania kupc6w

Targowiskiem Miejskim przy ul. Kaliskiej jest zrealizowanie przez sp6lkq dfugo oczekiwanej

inwestycji. czqSt placu targowiska miejskiego od ul. tanieszczyzna, kt6ra miala nawierzchniQ

Wloclawskie Schronisko dla ps6w dziqki

na (wie2ym powietrzu majq moiliwoSe



z kostki brukowej, wyremontowana byla w 2002 roku (firma LUXDOM). Wymiana pozostafej

czq6ci placu targowego, o nawierzchni wykonanej z asfaltu, byla konieczna z powodu zlego

stanu nawierzchni asfaltowej, na kt6rq skar2yli siq mieszka6cy Wtoclawka, korzystajqcy z

targowiska, jak i handlujqcy tam kupcy. W grudniu 2016 roku "BAZA" Sp6lka z o.o. rozpoczqla

inwestycjq polegajqcq na wymianie nawierzchni asfaltowej na nawierzchniq z kostki

brukowej (polbruku) czq(ci nawierzchni targowiska miejskiego przy ul. Kaliskiej 20 we

Wloctawku. Roboty wykonala wloclawska Firma Iniyn ieryjno-Drogowa ,,DROGTOM" Koszt

remontu to 101.000 z1 netto/ L24 23O zl brutto. Wymianq nawierzchni objeto powierzchniQ

2707 m2. Wykonawca zostal wytoniony w wyniku postepowania o udzielenie zam6wienia

publicznego prowadzonego w trybie zapytania ofertowego, w kt6rym wziqto udzial 7

podmiot6w gospodarczych. wymiana nawierzchni przeprowadzona zostala w okresie

zimowym, poniewai w tym czasie na targowisku przy ul. Kaliskiej 20 jest mniej handlujqcych

pfodami rolnymi, wiqc prowadzone prace byly dla nich mniej uciq2liwe Kupcom

handlujqcym dotychczas w czq(ci targowiska, gdzie prowadzone byly prace, Sp6lka

udostqpnila zastQpcze miejsca, aby mieli jak najmniej utrudnieri w handlu. Prace rozpoczqfy

siq 27 grudnia 2016 roku, a ostateczny odbi6r mial miejsce 15 marca 2OI7 roku. Na

wvkonanerobotvfirmaDRoGToMudzie|ila10|atgwarancji.Wymiananawierzchnipodnosi
niewqtpliwie standard targowiska miejskiego. Zar6wno klienci targowiska, jak isprzedawcy

mogq uczestniczyi w handlu w bardziej komfortowych warunkach, ni2 dotychczas. Pan

prezes poinformowal o naprawach bieiqcych, jakie mialy miejsce na targowisku Kaliska w

2015 i 2017 byty to:
- naprawy w kilku miejscach nawierzchni placu targowego od strony ul. fanieszczvzna

na oowierzchni kilkunastu m2 (podniesienie lub wymiana kostki polbruk)

- naprawy i malowanie bram wjazdowych iogrodzenia.
- wymiana bojlera cieplej wodY,

- zostala odnowiona elewacja budynku Kaliska 20 (sklep).

- malowanie kontenera sa nitariatu.
Natomiast Targowisko Miejskie przy ul. Zwiqzk6w Zawodowych 7/9177 to targowisko' na

kt6rym najemcy stoisk i powierzchni handlowych zajmujE sie sprzeda2q produktow

przemyslowych, spo2ywczych irolnych. Targowisko to dysponuje dwu kondygnacyjnq halq nr

1 i parterowa halq nr 2 oraz stanowiskami handlowymi pod zadaszeniem'

Na Targowisku Miejskim przy ul. Zwiqzk6w Zawodowych na 334 dostqpne stoiska w 2016

roku bylo zajqtych 24o, a w 2017 roku 231 stoisk. Pomimo reklam targowiska miejskiego w

radiu, w lokalnej telewizji, na banerach oraz promocyjnych artykul6w w lokalnej prasie,

obserwuje siq spadek zainteresowania stoiskami handlowymi na tym targowlsKu'

Bezpo5rednimi przyczynami takiej sytuacli sq:

- duia iloSi market6w idyskont6w dzialajqcych na wloclawskim rynku, r6wniei w okolicy

targowiska,
- rozw6j handlu internetowego, kt6ry czq6ciej wybierajq osoby mlodsze;

- istnienie na terenie wtoclawka tzw. pchlego targu, kt6ry od kilku lat siQ rozrasta;

- duia liczba wolnych lokali o przeznaczeniu hand lowo-usiugowym na terenie wloclawka,

co stanowi konkurencjq dla miejsc handlowych na targowisku;

- poprawa na rynKu pracy Wtoctawka i okolic - czq5i os6b rezygnuje z prowadzenia

dziafalno6ci gospodarczej na rzecz zatrudnienia.

Zarzqd wielokrotnie prowadzil indywidualne i grupowe negocjacje z handlowcami,

jakr6wniei staraf siq przekonai ich do wydlu2enia godzin handlu na targowiskach,



co pozwoliloby im zdobyi nowych klient6w i lepiej konkurowai z wieloma marketami

dziaiajqcymi na wloclawskim rynku, a tym samym wplynqtoby na lepsze funkcjonowanie

Targowiska Miejskiego przy ul. Zw. Zawodowych. Kupcy jednak zwyczajowo handlujq w dni

powszednie tylko do godziny 15.00, co zamyka im drogq do klient6w, kt6rzy o tej godzinie

koriczq pracq i dopiero wtedy mogq dokonywai zakup6w Takie na wniosek handlowc6w z

targowiska miejskiego przy ul. Zwiqzk6w Zawodowych, Tarzqd zwrocil siq z pro6bq do

wszystkich bank6w, dziatajqcych na terenie Polski o rozpatrzenie mo2liwo6ci zainstalowania

bankomatu na terenie targowiska przy ul. zwiazk6w Zawodowych. spoSr6d wszystkich

zapytanych, zainteresowanie instalacjQ bankomatu wykazal bank BZWBK SA. Bankomat

zostal i uruchomiony z poczqtkiem kwietnia 2oI7 roku. Handlujqcy na rynkach nie posiadajq

terminali platniczych i czQsto wcze6niej zdarzalo siq, 2e klient nie mogqc placii kartq

platniczA wychodzil z rynku iju2 nie wracal. Teraz na miejscu moie pobrai got6wkg z

bankomatu. W 2017 roku przeprowadzono naprawq dachu Hali Targowej nr 2, polegajqcy na

wymianie pokrycia i naprawie iwietlika od strony placu targowego, kt6rq wykonal Zaklad

Blacharsko-Dekarski Sebastian Gawriolek w kwocie 9.816 zl netto/ 12.073,68 zl brutto,

roboty rozpoczqto 04.05.2017, zakohczono 31.05.2017r. Prezes Zarzqdu przedstawii dzialania

jakie podjqto w ramach napraw bie2qcych na targowisku przy ul. Zw' Zawodowych w 2016 i

2017, byly to:
- wymiana dw6ch kurtyn powietrznych w drzwiach wej6ciowych Hali nr 2 (2.949,54 zl

brutto).
- wymiana umywalek w sanitariacie og6lnym;
- wymiana przeplywowych podgrzewaczy wody w sanitariacie o96lnym;

- malowanie Scian oomieszczenia sanitariatu;
- naprawa elewacji Hali nr 1.

- naprawa zapadajqcej siq studzienki kanalizacyjnej na placu targowym (553,50 zt brutto)'

- malowanie iciany wewnQtrznej Hali nr 2.

Na poczqtku 2017 roku na obu targowiskach zostaly wymienione na nowe tablice

z regulaminami targowisk miejskich oraz tablice informacyjne i reklamowe'

Prezes Zarzadu Pan Jacek Jabloriski odnoszqc siq do zagadnienia dotyczqcego grupy

zakupowej poinformowat, 2e MIEJSKA GRUPA ZAKUPOWA

Od maja 2016 roku Sp6lka ,,BAZA" jest administratorem Miejskiej Grupy zakupowej,

kt6rej celem jest poprawa warunk6w nabywania uslug przez sp6lki prawa handlowego ze

100% udzialem Gminv Miasto Wtoclawek. Wsp6lne zakupy odbywajq siq na mocy odrebnych

um6w zawartych dla poszczeg6lnych towar6w i/lub uslug, zgodnie z zasadami okreSlonymi w

Regulaminie Miejskiej Grupy Zakupowej oraz regulaminami i innymi uregulowaniami

dotyczqcymi nabywania towar6w i/lub uslug oraz udzielania zam6wieri publicznych,

obowiqzujqcych u Czlonk6w Miejskiej Grupy Zakupowej.

Porozumienie o zawiqzaniu Mie.iskiej Grupy Zakupowej podpisane zostalo w dniu 24 maja

2016 r. przez:

- Baza Sp. z o.o. we Wtoclawku jako Administratora oraz

- Miejskie Przedsiqbiorstwo Gospodarki Komunalnej ,,SANlKO" Sp. z o o we Wloclawku,

- Miejskie Przedsiqbiorstwo Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. we Wloclawku,

- Miejskie Przedsiebiorstwo Wodociqg6w i Kanalizacii Sp. z o.o we Wloclawku,

- Miejskie Przed siQbiorstwo Komunikacyjne Sp. z o.o we Wloclawku,

- Miejski Zesp6f Opieki Zdrowotnej Sp. z o.o. we Wloclawku

iako Cztonk6w MGZ.



Zorganizowanie wsp6lnych zakup6w dla towar6w iuslug nabywanych przez sp6lki ma na

celu pozyskanie oszczqdnoici w moiliwie najszerszym zakresie dzialania sp6lek.

Podyktowane jest to dqieniem do jak najmniejszego wydatkowania Srodk6w sp6lek na

zakupy nie zwiqzane z dziafalnodciq miejskich sp6iek komunalnych, co przy planowym

zakupie np. paliwa ilqcznym wolumenie tychie produkt6w spowodowai mo2e znaczqce

oszczqdnodci dla kaidej ze sp6lek. Nadrzqdnym celem Miejskiej Grupy Zakupowej jest

wykorzystanie synergii dzialania w skali wolumenu, wsp6lna reprezentacja w negocjacjach

oraz zmniejszenie jednostkowego kosztu nabycia okrellonego towaru i/lub usfugi poprzez

poszcze96lnych Czlon k6w_MGZ.

w 2016 r. Miejska Grupa Zakupowa wszczqfa 3 postqpowania o zam6wienie publiczne, tj. na:

- usfugq ochrony obiekt6w i lokali,
- dostawe material6w biurowych,
- dostawq odzie2y ochronnej i roboczej.

W 2015 r. zakoiczono jedno postqpowanie o zam6wienie publiczne, a mianowicie

posrqpowanre przerargowe na ustugq ochrony fizycznej obiekt6w i mienia z monitoringiem

svstem6w alarmowych, konserwacjq i naprawq alarmowq systemu alarmowego oraz

konwojowanie warto(ci pieniqinych dla Miejskiej Grupy Zakupowej jednostek

organizacyjnych Gminy Miasto wloclawek Postqpowanie bylo podzielone na cztery cze6ci

PostQpowanie w trzech z czterech czqSci uniewa2niono. udalo siq wytonii wykonawcq dla

Miejskiego Przedsiqbiorstwa Komunikacyjnego Sp. z o.o. Gl6wnq przyczyn4 uniewa2nienia

przetargu byl fakt, i2 zbiegl siq on z okresem wprowadzenia nowej, minimalnej stawki

wynagrodzenia, a tak2e zupetnie nowej regulacji w zakresie okre(lenia minimalnej stawki

godzinowej dla zatrudnionych na podstawie um6w cywilnych, co skutkowaio drastycznym

wzrostem cen uslug ochroniarskich. Sp6lki przeznaczyty zbyt male kwoty na zrealizowanie

zam6wienia. Korzy6i natomiast odnioslo MPK Sp. z o.o., zgodnie z informacjq uzvskanE od

tej sp6lki.
W 2017 r. zakoiczono siedem postepowan:

- postepowanie na dostawq materiat6w biurowych, papierniczych i6rodk6w do konserwacii

komputer6W
- postQpowanie na dostawq odzie2y roboczej iochronnej oraz Srodk6w ochrony

indywidualnej (2 postqpowania)
- postqpowanie na dostawQ material6w eksploatacyjnych do urzqdzei biurowych,

- postQpowanie na dostawQ energii elektrycznej,
- postqpowanre na dostawq paliw plynnych do pojazd6w iurzqdzeri (2 postepowania)

Postqpowanie na dostawQ materiaf6w biurowych, papierniczych i6rodk6w do konserwacji

komputer6w udalo siq wylonid wykonawcq dla wszystkich sp6lek' Pozytywnym aspektem

byto to,2e zostat nim wykonawca z wfociawka. w postQpowaniu tym w stosunku do Grupy

Zakupowej jako calodci, oszczqdnoSci byty widoczne. Kwoty uzyskane w zapytaniu ofertowym

zmieScily siq w planie wydatk6w poszczeg6lnych sp6tek. R62nice w cenach poszczeg6lnych

artykut6w pomiqdzy rokiem 2016 a 20L7 wynikajq miqdzy innymi z r62nicy w opisie

przedmiotu zam6wienia. Postqpowanie na dostawe odzieiy roboczej i ochronnej oraz

Srodk6w ochrony indywidualnej przeprowadzane bylo dwa razy' gdyi za pierwszym razem

Zamawiajqcy musial uniewa2nii postQpowanie w dw6ch czqiciach, gdyi cena

najkorzystniejszej oferty przewy2szala kwotq, kt6rq zamawiajEcy zamierzat przeznaczyi na

sfinansowanie zam6wienia i nie m6gl zwiqkszyi tej kwoty do ceny oferty n ajkorzystniejszej

w konsekwencji przeprowadzenia tych dw6ch postqpowai wyloniono wykonawca dla



wszystkich sp6fek i tak, jak w przypadku material6w biurowych zostala nim firma lokalna.

Podobnie jak mialo to miejsce w przypadku przetargu na usfugi ochrony, mieliimy tu do

czynienia z podwy2kq cen na odzie2 BHP w 2017 r. Podyktowane to bylo wzrostem cen na

ustugi szwalnicze ze wzglqdu na wzrost pensji minimalnej oraz wzrost stawki godzinowej

umowv zlecenia w 2077 r. Postepowanie na dostawq material6w eksploatacyjnych

zakorlczylo siq sukcesem. W wyniku przetargu nieograniczonego wyloniono wykonawc6w dla

wszystkich sp6lek. W wyniku tego przetargu zanotowano najwiqksze oszczqdnoSci, gl6wnie

ze wzglqdu na zaoferowanie asortymentu r6wnowa2nego. W kwietniu 2017 r. Administrator

Miejskie.i Grupy Zakupowej wszczqt postepowanie na dostawq energii elektrycznej dla

wszystkich sp6iek, jednak ze wzglqdu na podwy2ki cen energii doszto do uniewa2nienla

przetargu, gdyi cena najkorzystn iejszej oferty przewy2szala kwotq, kt6rq ZamawiajEcy

zamierzal przeznaczyd na sfinansowanie zam6wienia inie m6gt zwiqkszyi tej kwoty do ceny

oferty najkorzystniejszej. Za najwiqkszy sukces Administrator uwa2a jednak zakoriczenie

drugiego postepowania na dostawq paliw plynnych do pojazd6w i urzqdzeri' Pierwsze

postqpowanie zostalo uniewainione ze wzglqdu na to, ii wplynqla tylko jedna oferta z cenq

znacznie przewy2szajqcq moiliwo3ci finansowe zamawiajqcych. W drugim postQpowaniu

wytoniono lokalnego dostawcq dla wszystkich sp6lek biorqcych udziai w postqpowaniu, poza

PGK Saniko, kt6re nie brato udzialu w przetargu. Jak poinformowal Pan Prezes uzyskano

najwy2szy moiliwy upust za litr oleju i benzyny, jaki byl mo2liwy do uzyskania w okresie

zmian, kt6re mialy miejsce-w tym czasie na rynku paliw Ponadto uzyskano upust w

wvsoko5ci 0,18 zl za litr oleju napqdowego orczo,I7 za litr benzyny bezolowiowej Pb 95.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem dotyczqcym Informacji na temat dzialalnoSci sp6lki Baza Sp' z o'o'

Glos zabrat radnv Dariusz Jaworski.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, szanowni

pa6stwo, Pan Prezes du2o m6wil o oszczqdnojCiach np. przy omawianiu sp6lki zakupowej,

wyraz oszczqdnoici byl wymieniany parq razy, wiqc ja bym chcial, aby Pan Prezes

sprecyzowal, jakiego rzqdu byly to oszczqdnoici, chodzi o to, czy jest Pan w stanie kwotowo

okre6lit te oszczqdno6ci, ile zyskali6my na tej formule zakupu. Druga sprawa to miejskie

targowisko, podejmujecie Pa6stwo szereg dziaiar{ na przyciqgniqcie klient6w w formie

ogtoszefi, reklamowania siQ, a czv byly podejmowane przez Pana Prezesa dzialania, kt6re by

szly np. w kierunku zmniejszania koszt6w, koszt6w jakie ponoszq uiytkownicy targowisKa'

czyli nasi klienci, kt6rzy dostarczaja Srodki finansowe miastu. Czy zatem byly takie dziafania'

czy byly oferty skladane osobom korzystajqcym z targowiska, dziqkujq"' (wypowiedi

dosfowna).
Glos zabral radnv Jaroslaw Hupalo. ,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Panie

Prezesie, moje pytania, kt6re chcq Panu zadai wynikaj4 z tego, co uslyszatem podczas

petnienia dy2uru w Radzie Miasta i r6wnie2 w rozmowach, kt6re przeprowadziiem na

bazarze. M6wil Pan o tym, 2e o jednego kontrahenta zmienila siq kwestia wynajmu na

targowisku przy Zwiqzkach Zawodowych, odpowiedi jest prosta, pracujqcy tam handlowcy

m6wiq wyralnie o tym, ie aby byli zainteresowani wynajmem naleiy podnieSi standard

tego, co im siq proponuje. czyli mo2na byloby zainwestowai w to, aby stoiska wewnetrzne i

zewnQtrzne ich estetyka ulegla poprawie, a gwarantujq Panu, 2e m6wia te2 wtedy o tym, ze

jeili bgdq mieli lepsze warunki pracy na targowisku na Zwiqzk6w Zawodowych bqdq dlu2ej



pracowali. MajE takE chqi, bo kaidy chce zarabiai pieniqdze, tylko od wielu lat na

targowisku, jeili chodzi o infrastrukturq nic siq nie zmienifo. Dlatego tam stojA puste stoiska i

jest to obszar do zagospodarowan ia wymagajqcy nakiad6w, ale przeciei ci ludzie placq za

dzieriawq i wynajmy i naleiy wziqi pod uwagg, 2e warunki pracy powinny bya tam
polepszone. Zapytam Pana jaka jest strategia wobec targowiska na ul. Kaliskiej. Przypomnq,

2e w ostatnim czasie powstaty 2 markety, kt6re sA konkurencjq dla targowiska, ale

jednoczesnie trzeba wskazad, ie te markety powstaly tam dlatego, 2e dokonano diagnozy, 2e

tam sq klienci. Na Kaliskiej kupcy i handlowcy, wiqkszoSa jest z poza Wloctawka, ale duia

grupa mieszkaic6w Wtoclawka zarabia tei tam pieniqdze, problem polega na tym,2e oni

m6wiq, 2e oczekiwaliby, 2eby tam powstaty przynajmniej wiaty. Wtedy te warunki pracy na

ul. Kaliskiej ulegnA polepszeniu, ale ja nie m6wiq co trzeba zrobii, pytam siq jaka jest

strategia. Czy zrobimy coi w tym kierunku, czy traktujemy nadal to targowisko jako

targowisko tymczasowe i pracujace w skrajnych, prostych warunkach jak kaidy plac targowy

bez przygotowania. Jak Paristwo wiecie kupcy przenoszE siQ w inne miejsca, poniewai jesli

bqdq mieli infrastrukturg lepszq i standard lepszy pracy na Kaliskiej przyjadQ tam. A teraz czy

oni stanE na Kaliskiej czy na placu cyrkowym jest to bez r62nicy, moie tylko tak, ie na

Kaliskiej funkcjonuja sanitariaty. I ostatnie pytanie chciaiem zapytai o socjalnq stronq i pracQ

pracownik6w sp6lki Baza, ile ijakie regulac.ie placowe za okres, kiedy Pan kieruje sp6lkq

zostaty wdrozone dla pracownik6w pracujqcych w tej sp6{ce, dla pracownik6w hotelu, dla

pracownik6w restauracji, dziqkujq uprzejmie". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, szanowni Pafistwo Prezydenci,

szanowni Pa6stwo, wysluchalismy doSi szerokiego wvstapienia Pana Prezesa na temat

prowadzenia restauracji, hotelu i targowisk natomiast brakuje mi calej informacji o

wynikach ekonom iczno-finansowych przedsiqbiorstwa. Przypomne Paristwu i Panu

Prezydentowi, 2e za 2o16 rok sp6lka miala stratq na dzialalno6ci ok. 100 tys. zl. Pamietam,

jak rozmawiali6my o tej stracie to Pan Prezydent zapewniaf, ie nastqpny rok przyniesie zyski

isp6lka nie bqdzie miala straty. Pan Prezes o wynikach ekonomicznych za 2017 rok nic nie

powiedzial, a na pewno ju2 ma podsumowanie. W zwiqzku z tym moje pytanie o wyniki

ekonomiczne sp6lki Baza za rok 2017, czy jest strata czy tei jest zysk na dzialalno6ci sp6lki.

Drugie moje pytanie .iest, nie wiem czv Pan Prezydent sobie przypomina, ale jak

omawialilmy targowiska, remonty chcialbym wiedziei czy Pan Prezes dotrzyma slowa jak

obiecywal na 2018 rok na targowisku, jakie poczynione bqdq inwestycje i zadania, kt6re

zostaty mieszkahcom i tym kt6rzy sprzedajq na targowisku poinformowani, Ze muszE

poczekad na 2018 rok bqdzie lepszy ite zadania zostana ujqte. w zwiqzku z tym proszq o

podanie zadari jakie zamierza Pan zrealizowai na targowisku w 2018 roku, poprosze o

udzielenie informacji na te dwa tematy, dziqkujQ bardzo". (wypowiedi doslowna)'

Glos zabral radnv Jarosfaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka

Rado, rozpocznq od pewnej historii iod przypomnienia nam wszystkim, Prezydentowi

Miasta przede wszystkim o.iego programie wyborczym. Ot6i w programie wyborczym Panie

Prezydencie, z kt6rym szedl Pan do wybor6w, nie bgdq czytai catego programu, ale pisaf Pan

w stosunku do sp6lki Baza takie stowa: na bazie sp6lki Baza, ladnie siq zaczyna nawet slQ

rymuje, powotamy do 2ycia wloclawskq Agencjq Rozwoju Gospodarczego w kt6rej sktad

wejdq: wloclawska strefa Rozwo.iu Gospodarczego, Park Przemyslowo-Tech nologiczny,

Wtoclawski Inkubator Przedsiqbiorczo6ci, centrum Obslugi Inwestora. Agencja bqdzie

odpowiadai za kompleksowq obslugq firm zainteresowanych lokowaniem inwestvcji we

Wloclawku, przygotowaniem wizyt inwestor6w, opracowaniem ofert inwestycyjnych,



pomoc w budowaniu relacji z otoczeniem biznesu, wsparcie w procesach ad m in istracyjnych,

opiekq po inwestycyjnQ oraz za politykQ rewitalizacyjn E. Szanowni Pafistwo piqkne haslo

wyborcze, kt6re chcielibySmy, aby siq zi3cilo, bo tak naprawdq chodzi o to, 2eby bylo jak

najwiqcej inwestor6w na terenie naszego miasta, a nie 2eby oni uciekali do o(ciennych gmin,

tak jak to siq dzieje teraz. Niestety jak widai zaniechania jakie Pan poczynil Panie

Prezydencie doprowadzajq do tego,2e firmy zamiast by6 ob.iqte opiekq uciekajq z naszego

miasta. w swoim programie wyborczym obiecywal Pan,2e na bazie Bazy powola Pan tE

instytucjQ. I zapewne od lewa do prawa wszyscy byliby6my zainteresowani tego typu

rozwiqzaniem. P6ki co nic siq w tej materii nie wydarzyio ito pytanie kieruje bardziej do

Pana Prezvdenta, co z realizacjQ Pariskiego punktu wyborczego. Natomiast dla Pana Prezesa

mam takie pytanie, proszq powiedziei, jak stawal Pan do konkursu na poczqtku swojej

kariery bycia Prezesem miejskiej sp6lki Baza, to z jakimi zatoieniami Pan startowal, co Pan

Drzedstawil na konkursie, co Pan chcial zrealizowai. Teraz po 3 latach funkcjonowania

mozemy do zderzyi izobaczyi co sie udalo a co siQ nie udalo osiqgnqi. I czy Pan Prezydent,

jako walne zgromadzenie wsp6lnik6w poprosil o taka analizQ i dlaczego do tej pory te

szczytne zato2enia z Pafskiej strony, kt6re byfy skladanie r6wnie2 nie zostaly osiEgniqte.

przede wszystkim trzeba zwr6cii uwage na jedna kwestiq, miasto jednostka samorzqdu

terytorialnego nie ma w swoich zadaniach prowadzenia hotelu i restauracji, co byio

podkreSlane w kampanii wyborczej przez Pana Prezydenta, natomiast 3,5 roku.iego kadencji

w tej materii nic siq nie zmienilo. chciatbym,2eby Pan Prezes odpowiedzial na pytania

dotyczqce oplaty targowej. Radni PIS wnie6li projekt uchwaly, oplata targowa zostala

zlikwidowana, proszq, ieby Pan Prezes powiedzial, czy w zwiQzku z tym pobierane sQ Inne

optaty, kt6re wplywajq na to, ie tych najemc6w jest mniej Tak jak Pan wspomniat w

ostatnim roku zmniejszyla siq liczba najemc6w, bo osoby, kt6re handlujq na naszych

targowiskach m6wiq o tvm, ie takie oplaty zostaly wprowadzone, 2e inaczej Panstwo dzisiaj

liczycie powierzchniq, 2e liczycie r6wniei to co jest wystawiane przed stoiskiem. ProszQ o to,

aby powiedzial Pan jak to dzisiaj wyglqda, czy to, 2e zostaly zdjqte z przedsiqbiorc6w naklady

w postaci oplat targowych, co mialo wplynqi na pobudzenie lokalnej przedsiqbiorczosci, to

Pariskq decyz.jq nie zostalo storpedowane iprzedsiqbiorcy placq wiqcej ni2 powinni placii' I

to tei pokazuje, 2e wpisujecie siq Pa6stwo w to, zeby lokalni przedsiqbiorcy znikali z naszego

rynku. w zwiEzku z tym chciafbym,2eby Pan Prezes powiedzial o przychodach ikosztach

zwiqzanych z zarzqdzaniem targowiska i ile na tym sp6lka Baza zarabia. Tak samo chcialbym,

2eby Pan powiedziat jakie to sE koszty i jakie to s4 przychody, je2eli chodzi o kwestiq

zwiqzanq z funkcjonowaniem hotelu i z funkcjonowaniem restauracji. Bo zapewne mamy do

czynienia z takim procederem,2e to targowisko de facto utrzymuje hotel i restauracje i

chcieliby6my, 2eby mieszkadcy i radni uslyszeli tq informacjq. Proszq r6wnie2 Pana Prezesa o

udzielenie informacji na temat remont6w na targowiskach, czy jest sp6jny plan remont6w'

czy jest projekcja finansowa do tego planu i kiedy zamierza Pan przystapii do realizacji tego

planu. Chcialbym aby, poinformowal nas Pan, jakie przychody osiqgnqia sp6lka z dzialalno(ci

tzw. Miejskiej Grupy Zakupowej, czyli na jakie kwoty Paistwo wystawiliscie faktury za

funkcjonowanie tej Grupy Zakupowej dotyczqce prowizji, wszelkich Pa6stwa przychod6w z

tytulu funkcjonowania tej2e Grupy Zakupowej oraz ile to kosztowaio sp6lkq, czyli koszty

osobowe i nie tylko, bo mam nadziejq, 2e tego typu koszty sE przez Pana Prezesa liczone, bo

nie moie byi tak,2e inne sp6lki bqdq sktadai siq na funkcjonowanie sp6lki Baza. w jaki

spos6b Panie Prezesie wykorzystywane sa pomieszczenia na ul. Zwiqzk6w zawodowych, na

g6rze puste pomieszczenia, kt6re stoja, jaka jest wizja Pariskiego funkcjonowania w tej



materii. Trzy lata minqto od tego, kiedy objql Pan funkcjq Prezesa albo minie lada dzieh iw
tej materii nic sie nie wydarzyto. Najemc6wjak widai nie ma, pomysl6w jak to rozwiqzat nie

ma, mo2e dzisiaj przedstawi nam Pan pomysl jak to powinno funkcjonowai. Chcialbym, 2eby

odni6sl siq Pan do sl6w, kt6re tu Pan wypowiedzial o 34% obloieniu, odni6sl siQ Pan do tego

obto2enia w skali kraju, natomiast czy prowadzi Pan takie analizy jak to wyglqda na terenie

naszego miasta. Jak sp6tka wyglqda na przestrzeni innych hoteli funkcjonujqcych na terenie

naszego miasta. Myslq, ie powinien nam Pan takich informacji udzielii. szanowni Panstwo

uwa2am, 2e sp6lka Baza nie powinna funkcjonowai w taki spos6b w jaki dzisiaj funkcjonuje,

czyli, 2e prowadzi hotel i restauracjQ. Uwa2am, ie powinny byi zdecydowane dzialania i nie

mo2e byi tak, 2e ci przedsiebiorcy, kt6rzy rozpoczynajq swojq dzialalnoSi, teraz r6wnie2

Rzqd wprowadza nowe udogodnienia dla os6b rozpoczynajEcych swojE dzialalnoSi, gdzie

mo2na bqdzie spr6bowai bez-kosztowo funkcjonowania w takiei przestrzeni, a wiqc

uwaZam, ie przedsiqbiorcy nie moga byd obciq2ani dodatkowymi kosztami, kt6rymi bqdzie

finansowany hotel i restauracja. Pan Prezydent na poczatku swojej kadencji m6wil, 2e jest

problem z funkcjonowanie Wydzialu Komunikacji, my te2 to dostrzegamy' Ja uwa2am, ie
jest to dobre miejsce na to, 2eby wydziai Komunikacji i wydzialy, kt6re sq na 3 Maja czy tez

na ul. Kiliriskiego przenie(i w tamto miejsce. Pamietam jak na poczqtku kadencji

przedstawial Pan radnym Pls pewna analize, z kt6rej wynikalo, ie koszt przeksztalcenia to

kwota orawie 11 mln. zt. Ja powiem, 2e pokusilem siq o to, 2eby specjalista ds.

kosztorysowania zrobil kosztorys przebudowy hotelu iwiazatoby siq to z kosztami 4,6 mln.

zl., a wiqc niewsp6lmiernie do tego, co Pan Prezydent zrobil, a moglibysmy miei du2q salq

do obsfugi os6b korzysta.jqcych z Wydzialu Komunikacji a jednoczesnie te2 kwestie zwiQzane

z otwarciem kas, jest to dzisiaj problem z funkcjonowaniem przy ul. Koiciuszki, byloby tei
blisko do gl6wnego Urzqdu Miasta, mielibySmy skumulowane w jednym miejscu te rzeczy i

mogliby6my uwolnii pewne budynki na innq dzialalno6i A wiqc gdybyimy to my

odpowiadali za miasto na pewno dzisiaj bylaby podjqta taka decyzja, poniewai tego typu

dzialania sa potrzebne dla uzdrowienia sytuacji, dlatego jeszcze raz podkreSlam to nle jest

zadanie wfasne gminy i miasto nie powinno prowadzii hotelu i restauracji, prosze o

udzielenie odpowiedzi na zadane pytania, dziqkujq". (wypowiedi doslowna)'

Gtos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, wysoka

Rado, wprowadzenie, kt6rego dokonal Pan Prezes sp6fki jest interesujEce, ustyszeliSmy duio

informacji pochlebnych dla sp6tki. Natomiast kilkakrotnie Pan Prezes u2yl stowa

oszczqdnoici ija o te oszczQdnosci chcialbym siQ zapytad a wiaiciwie poprosii o przybliienie

tych oszczqdnosci, bo z tytulu Miejskiej Grupy Zakupowej Pan Prezes m6wil, 2e po.iawily siq

oszczqdno6ci dla sp6tek, ale trzeba dopowiedziei, ie oprocz tych oszczqdno(ci, kt6re

wynikaiq z postQpowania przetargoweEo, sp6tki muszq placii abonament za to, Ze sq w

Grupie Zakupowej, muszq placii za udziai w danym przetargu i muszq tei ptacii procent od

oszczqdno6ci wyliczonych na podstawie prognoz. w zwiqzku z tym chcialbym zapytae Pana

Prezesa jakie przychody sp6fka Baza osiqgnqfa w roku 2017 z tytulu przywotanych przeze

mnie zmiennych. Dodatkowo Panie Przewodniczqcy chciafbym siq zapytai, bo my po raz

kole.iny debatujemy nad informacjami prezentowanymi przez prezes6w sp6lek nad sensem

glosowania tych informacji, jakie to ma przeloienie prawne, jakq ma moc prawnE nasze

glosowanie iczy jest ono potrzebne, czy samo wysluchanie informacji prezes6w by nie

wystarczylo. Na koniec refleksja do ostatnich s16w Pana radnego Chmielewskiego, kt6ry

m6wil, ie gdyby on rzqdzil to Wydzial Komunikac.ii znalazlby siq w budynkach Bazy, a chcq

przypomniei,2e na ostatniej sesji Pan Chmielewski glosowal za remontem budynku Urzqdu
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Miasta na ul. Koiciuszki, gdzie Wydziaf Komunikacji sig znajduje, wiQc tutaj mamy pewien

brak konsekwencji, dziqkujq uprzejmie". (wypowiedl doslowna).

Glos zabraf radnv Piotr Czarnecki. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado,

mam pytanie do Pana Prezesa, na jakiej zasadzie Pa6stwo doliczacie jako sp6fka Baza, nie

wiem czy na podstawie wewnQtrznego zarzqdzenia czy tei ktos sobie wymy(lil, 2e kupcy

placq konkretnie za dane stoisko, czyli za jeden boks, a Pa6stwo doliczacie jeszcze teren

przed boksem ichcialbym wiedziei na jakiej zasadzie to czynicie, 2e doliczacie oplaty

finansowe za ten teren, kt6ry jest przed stoiskiem, kto6 wystawi sobie np. skrzynkq czy te2

powiesi odziei, to Pa6stwo to doliczacie. chciatbym wiedziei na jakiej zasadzie, czy

chodzicie ito codziennie mierzycie czy tak sobie kto( wymySlil,2eby to doliczai. chcialby,

2eby Pan Prezes odpowiedzial na to pytanie, dziQkujq" (wypowiedi doslowna)'

Glos zabral radnv Krzvsztof Grzadziel.,,Panie Przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci, Wysoka

Rado, Szanowni Paristwo, temat jest ciekawy, taka konstatacja, im mnieiszy temat tym

wiqcej dyskusji, bo siq wszyscy na tym znajq, zwlaszcza na medycynie, gastronomii,

hotelarstwie, to jest prawda, bo mamy z tym na co dzieri do czynienia. Ale chcialbym

zwr6cii uwagq w jakich warunkach dzi( iyjemy Zacznq od tego jak przy.iechalem do

wloclawka w 1972 roku do szkoly, potem zaczatem mieszkai, owszem restauracji byio

mniej, ale ieby siq dostai do restauracji we wtorek, czwartek w sobotq, bo zawsze tam byty

dancingi, to jak nie wszedle( do godz. 19.30, a wstQp byt 100 zl. byl za to wyszynk, byl udzial

w ta6cu, tak na marginesie dzisiaj to jest 15 zl., inaczej dzisiaj jest podobna warto6i. Dzisiaj

za dancing do Patacu pobieramy 15 zl. w tym bilecie jest udziat w dancingu, zesp6t gra itd.

oczvwijcie nie ma iadnego wyszynku jak ktoS sobie nie kupi. I wiecie Paristwo, ile ludzi

przychodzi na te dancingi - 30,50,100. KiedyS wszystkie restauracje byty zajqte i to jest jedna

konstatacja. Dzisiaj jak p6jdziemy we Wiociawku ijest to obojqtne czy to bqdzie Baza czy

Plac czy lmpresja, tych restauracji mamy dwa razy tyle, to nasze miasto 6wieci pustkami'

wszqdzie, obojqtnie .iakiego dnia by6my poszli to mamy puste miejsca, ludzie przestali

chodzii do restauracji. Ale nie tak daleko, bo w Bydgoszczy jak siq tam pojedzie' to inny

iwiat, tam rano piqtek, sobota, niedziela wieczorem, jak nie zam6wisz miejsca to nle

wejdziesz, nie wiem co siq dzieje. Zostawmy Bydgoszcz, tydziei temu w sobote bylem w

Trzeciewcu, to.iest taka mala miejscowo6i miqdzy Bydgoszczq a Swieciem, nie powiem' ie

zabita dechami, bo bym obrazit. Restauracja ledwo co zaczqla dzialat, nie ma jeszcze

alkoholu, to jest bardzo wa2ny element, bo jak nie ma alkoholu to czlowieka nie ciEgnie,

zwykia restauracja, sobota, ledwo iesmy siq zmie(cili, 2eby wej(i' I teraz odpowiem'

dlaczego m.in. tak sig dzieje, ie jestejmy w takim mieicie, kt6re niestety nie ma pieniqdzy'

nie ma siiy nabywczej. wiele negatywnych zmian zaszlo w ostatnich 30 latach, poczqwszy od

tej pierwszej, kiedy nastapila zmiana transformacji ustrojowej, kiedy padfo du2o zaklad6w i

choi dzisiaj to bezrobocie jest fikcyjne, bo ma 1.5% idu2o ludzi pracuje to dalej ci ludzie w

mie(cie zarabiajE grosze, malo. Ja slyszg jak wiele podmiot6w placi od 1200 do 1500 zt.

miesiqcznie netto, to co to sa za pieniqdze ja siQ pytam ijak tego czlowieka z tego tytufu

moie byi stai, 2eby poszedl do restauracji. la my6lq, 2e tu jest duiy ladunek odpowiedzi na

to o czym dyskutujemy,2e miasto wymiera, miasto nie ma tej mocy,zeby p6j6i,2eby siq

zabawii,2eby p6jii ze znajomymi na kolacjq itp. Nastepna kwestia, kt6rq my odczuwamy

do(i bole6nie, to sa te wszystkie 4 pseudo reformy, kt6re zostaly wprowadzone w 1999

roku, a szczeg6lnie reforma admin istracyjna, gdzie stracilismy miasto wojew6dzkie na rzecz

miasta powiatowego. stracili(my z tego tytufu jak dzisiaj przeliczam, kiedy6 administracja w

Polsce liczyla 140 ty6. dzisiaj 7OO, to jak latwo policzyi, 4-5 ty(' miejsc pracy stracil
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Wlocfawek, bo jeste6my miastem Srednim. Jak sobie Paristwo jesteScie w stanie wyobrazii
doid dobrze oplacanym, bo administracja zawsze jest do6d dobrze opiacana,6rednio wyiej
ni2 przeciqtna w danym mie(cie. Nale2y popatrzei, kto pracowat w administracji, no ludzie o

wy2szym poziomie intelektu, ludzie, kt6rzy mieli powiEzania towarzyskie, kole2eiskie ibyi
moie oni chodzili do restauracji kiedyS, a teraz tych ludzi tyle nie ma w administracji. Ja

my6lq, 2e to jest duiy problem, wreszcie jak na to nafo2ymy bylejakoii ksztalcenia, choi
mamy szkoly zawodowe, techniczne, kt6re ksztalcq hotelarzy, kelner6w czy my mamv

wysokq jakoii w tych zawodach. Ja mogq to doii doktadnie opisai, bo zatrudniam po

kilkadziesi4t os6b zar6wno w Palacu jak iw Uzdrowisku Wieniec-Zdr6j duiq ilo5i tych os6b,

mamy ciqgly problem z.jako(ciq kadr, choi duio robi Zesp6l Szk6l Chemicznych to niestety ci

najlepsi uciekajq z Wloclawka, bo gdzie indziej lepiej ptacq, a ci Sredniacy igorsi zostajq iten
poziom jest gorszy. Jak jest byle jaki poziom w restauracji to nie ciqgnie czlowieka, zeby do

tej restauracji czy do tego hotelu przyszedi. No iwreszcie kwestia poruszana tutaj pustych

pomieszczeri, tak Proszq Paistwa we Wlociawku jest mn6stwo pustych pomieszczei i

bgdzie, bo nie ma takich potrzeb, nie ma sily nabywczej, ja tei pobudowafem trochQ i

wyremontowatem itei mi stojq obiekty na Ogniowej puste i tei bym z chqciq te obiekty dal,
poniewa2 te dwa gl6wne czynniki czyli reforma, kt6ra wywarla glqbokie piQtno na

Wloclawku poprzez likwidacjq wielu miejsc pracy i dzi6 nie moiemy do tego poziomu doj(i i

odbudowai, po drugie reforma administracyjna we Wloclawku, to sE wydaje mi siq dwa

gf6wne czynniki, kt6re sprawity, 2e mamy to, co mamy i wreszcie gdybyimy natoiyli chyba

zmiany pokoleniowe, zmiany w kulturze w tradycji, Internet itp. to sprawia, 2e mamy nasze

miasto takie szare. Ja tei nad tvm bardzo ubolewam i prosze przyiEi ten glos nie w obronie
Prezesa sp6lki czy Prezydenta, bo choiby nie wiadomo kto byi to itak by lepiej nie zrobil.

Jest rzeczywistoii taka, 2e podai, czyli sila nabywcza ksztaltuje popyt ijak nie mamy

pieniqdzy to siedzimy w domu. Ja bym chcial, 2eby Wloclawek byl i ,yt tak jak to bylo w

latach 70-tych i80-tych, kiedy restauracje byly pelne, ludzie przychodzili, bawili siq, dancingi

itd., 2eby to wr6ciio oczywigcie w nowej rzeczywisto6ci, bo tamta jui nie wr6ci i tu jest mysle

ta odpowiedl o czym dyskutujemy dzi5". (wypowiedi dostowna).
,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydent, Panstwo radni, miatem nie zabierai glosu w sprawie

restauracji, bo trochq niezrqcznie mi jest, bo prowadzq te2 hotel, restauracjq, w wyzszym

standardzie, ale tyle samo mamy praktycznie pokoi co Baza. Proszq Paistwa ja stanq w

obronie Pana Prezesa, nie byioby dzisiaj tego tematu, gdyby Pan Prezydent dotrzymaf slowa

i zrobil z Bazy to co mial zrobii. Proszq Pa6stwa, 2eby Prezes siq starat nie wiem jak, to nie

wyjdzie nigdy ta Baza na dobre, poniewa2 nikt z nas, tak jak Krzysztof tu m6wil, czy ja nie

mamy Rady Nadzorczej, kt6ra bierze pieniqdze dodatkowo, a to sE konkretne pieniqdze, nie

mamv dyrektor6w, nie mamy kierownik6w. My jeste6my Krzysztof hydraulikami,

kierownikami czy elektrykami, tutaj tego nie ma, wiqc nie wyjdzie nigdy na to, 2eby Baza

mogla zarobii. Owszem Baza bqdzie zarabiala i zarabia tylko wtedy, kiedy ma tzw.

targowiska ina tym zarobi inie oszukujmy siq. Krzysztof, te czasy, kt6re byfy lata

siedemdziesiqte, gdzie byfy pefne knajpy, zgadzam siq z tobq, bo ja pamietam te lata,

Crystal, Kujawy, Zazamcze, tylko wel pod uwagq jedn4 rzecz, dzisiaj na Placu Wolno6ci jest

15 knajp, pub, kawiarnie, to wszystko sE restauracje, tych ludzi siq rozpierzchlo. Ludzie majq

pieniqdze, bo widzimy, 2e majq, ale nie damy rady. Kiedy6 hotel jeden Kujawy byl we

Wlocfawku a w tej chwili 20. Tak, 2e ci ludzie sq tylko rozchodzq siq po wszystkich knajpach,
po wszystkich restauracjach ihotelach. Takie Panie Prezesie mialam nie odzywai siq, ale



muszQ w obronie stanai Pana, nie da rady Pan, nie utrzyma Pan tej Bazy na takich
warunkach jak sq w tej chwili. Kiedy6 byla tylko Baza, Kujawy i nie bylo innych restauracji i

hoteli iw6wczas Prezesi tej sp6iki mogli sobie pozwolii na to,2eby utrzymaf. W tej chwili
nie utrzyma Pan tego ijeieli Pan Prezydent dotrzyma slowa i zlikwiduje i wlo2y do tej Bazy

Wydzial Komunikacji, nieszczqsny, podkreSlacie,2e chcemy robii remonty, tak chcemy robii,
bo tam jest dziadostwo w tym Wydziale Komunikacji, chcemy dziatai dla mieszkaic6w tego

miasta, to ta Baza nigdy nie wyjdzie na swoje". (wypowiedi doslowna).

Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta Rafal Sobolewski. ,,Podczas dyiuru jaki pefniq jako

Przewodniczqcy Rady Miasta, dwa razy zglaszano mi n ieprawidlowo6ci zwiEzane z poborem

opfat na targowiskach przez inkasent6w, chciatbym zapytai, czy Pan prowadzi jakie(

dzialania kontrolne w tvm zakresie i poprosii Pana o ustosunkowania siq do tek kwestii.

Glos zabrat Pan Jacek Jabloriski Prezes Zarzadv sp6lki Baza. ,,Panie PrzewodniczEcy, wysoka

Rado, jak Pafstwo siq zorientowali pytafi jest bardzo duio, dlatego je2eli na kt6re5 pytanie

nie odpowiem, na 2-3 pytania nie odpowiem dzisiaj tylko odpowiem na pi(mie, to powiem

kiedv, natomiast mo2e kt6rei pytanie mi umknqto, na.imocniej przepraszam nie bqdzie to

absolutnie celowe z mojej strony ijeieli na pytanie nie zostanie uzyskana odpowiedl to
poproszQ Pana Przewodn iczqcego, 2eby z Biura Rady uzupelnii to pytanie i odpowiem na nie

na pismie w jak najszybszym terminie. Pan Dariusz Jaworski pytal o oszczqdno6ci dla

poszczegolnych sp6lek. Panie radny nie mogq ujawnii takich danych, sq to dane, kt6re

posiadajq prezesi poszczeg6lnych sp6iek, mogq m6wii o tym, ile zarobila na tvm Baza,

wr6cq do tego w innych pytaniach, natomiast nie mogq ujawnii poszczeg6lnych przetarg6w

dla poszczeg6lnych sp6lek, bo ja nawet nie mam takich danych. Ja m6witem w swoim

pierwszym wystqpieniu, ie na pewno byly oszczqdnoSci na paliwie, na Pewno byly

oszczqdno6ci na artykulach eksploatacyjnych itd., natomiast nie podam Panu kwot dla

poszczeg6lnych sp6tek. Pana drugie pytanie dotyczyto miejskiego targowiska, rozumiem, ie

chodzilo Panu o targowisko na ul. Zwiqzk6w Zawodowych, my zmniejszamY opfaty, bo

czqsto przychodzq do mnie ludzie, kt6rzy handlujq tam idoii czesto maja trudnE sytuac,q

materialnq, ja stosuje 16inego typu zni2ki, r6inego typu ulgi okresowe, procentowe,

natomiast wie Pan, gdybym wszystkim daf ulgi sp6tka by mniej zarabiaia, a jak Pan wie nie

jest w znakomitej kondycji, a wiqc dzialat bym na szkodq sp6lki. Pan Jaroslaw Hupalo pytal o

inwestycje, ja powiedzialem,2e byla jedna jak na takq mala sp6lkq du2a inwestycja na ul.

Kaliskiej, nie bylo tam remontu od 2002 roku, teraz bqdq chcial poloiyi wiqkszy nacisk na

targowisko na Zwiqzk6w Zawodowych, aczkolwiek wymuszone byly remonty takie jak

remont dachu, kt6ry kosztowat ponad 12 ty6. zl. czy wymiana kurtyn powietrznych, gdyi

wiqzaly siq z bezpojrednim funkcjonowaniem obecnym tego targowiska i to siq dzialo ju2 w

tym roku. Co do przyszloici targowiska na Kaliskiej to powiem, 2e jak rozmawiam ze

sprzedajqcymi na tym targowisku, to nie do korica chcieliby remontu i nie do korica chcieliby

zadaszenia. Ta dyskusja z tego co ja wiem trwa ju2 od wielu lat, czy targowisko ma posiadai

charakter typowo rolniczy, kt6ry w ostatnich latach sie sprawdza, bo je2eli przybylo

sprzedajqcych to iwiadczy o tym, 2e nie jest tak ile na tym targowisku na Kaliskiej, czy

inwestowai w targowisko, tym samym podnosii oplaty najmu i zmieniai jego charakter. To

jest do6e male targowisko ido dyskusji pozostaje, czy chcemy ie przerabiai na targowisko

przemyslowe. Je(li chodzi o podwyiki to w okresie, kiedy ja petniq funkcje Prezesa zarzadu

nie byto wiqkszych podwy2ek w firmie, natomiast byly podwy2ki podyktowane ustawE, tzn.

wiele os6b w Bazie jest zatrudnionych na najniiszej pensji krajowej i ta siq zmieniala na

przestrzeni miesiqcy kilka razy i te podwyiki miaty miejsce. Pan J6zef Mazieski - jeSli chodzi



o wyniki to ja siq nie koncentrowalem w swoim wystEpieniu na wynikach finansowych, bo te
wyniki dostaliScie Pafstwo w informacji, w sprawozdaniu z dzialalnoici sp6lki, kt6rE

dostali5cie Pa6stwo w polowie roku, my5lq, ie to byl czerwiec. W rok 2015 byla to strata w
wysokoSci 90 ty(. zi. w 2015 byl pierwszy od kilku lat zyski 35 ty5. zl., jeSli chodzi o 2017 rok

to nie mam jeszcze petnych danych, natomiast rosnEco jest to okoto 100 ty6. zt. straty na te
chwilq. Co do drugiego pytania, zdaje siq, ie Pan pytal o remonty, ale to pytanie Panie

J6zefie mi umkngfo wiqc odpowiem na to pytanie na pilmie. Pan Jarosiaw Chmielewski - tu
jest duzo pyta6, pierwsze pytanie Panie radny jest, jak rozumiem do Pana Prezydenta,

m6wiq o pytaniu dotyczqcym Agencji Rozwoju, wiqc myslq, ie to Pan Prezydent, natomiast

drugie jest typowo do mnie. Konkurs byl w lutym 2015 roku, wskazalem na tym konkursie w

rozmowie kwa lifikacyjnej, ie potrzebny jest remont targowiska na ul. Kaliskiej ion siq

wydarzyl, uwaiam, 2e jest to jakiS m6j sukces, bo to siq udalo zrealizowai, m6wilem te2 o
wielu zmianach w restauracji i one tei majq miejsce, naprawdq, je2eli Pan siuchal tego, co

m6wifem, to tacy ludzie, kt6rzy zwiqzani sq z dzialalno5ciq restauracyjna jak Pan Grzqdziel

czy Pan Dariusz Wesolowski to doceniq to, jak duio robimy w restauracjach, jak bardzo

walczymy o ka2dego goScia, o kaidego klienta z Wloclawka, oczywiScie Pan moze miei inne

zdanie na ten temat. Co do opiaty targowej, zostala ona zniesiona L stycznia 20L7 roku i

teraz my nie wnie6li5my 2adnej nowej oplaty, absolutnie nie ma 2adnej nowej oplaty.

lstniejq dwie optaty opr6cz oplaty targowej, kt6ra zostala zniesiona, jednE jest umowa

najmu ze stalymi sprzedajqcymi szczeg6lnie na targowisku przy ul. Zwiazk6w Zawodowych, a

druga optata tj. oplata za plac, kt6ra byla i ktoS inny tei o to pytal od razu m6wiQ, jest to
wniesione Zarzqdzeniem z 2002 roku i 15 lat temu wprowadzono oplatq za plac, mafo tego
ja nigdy nie zwiqkszalem kwoty, kt6ra jest pobierana. Jeieli zdarzyl siQ jednostkowy

przypadek Panie radny, ie ile zostala naliczona oplata, to ja poproszq o konkretny

przypadek ioczywiScie wyciqgnq konsekwencjq, mam nadziejq, 2e nic takiego nie miato

miejsca, ale je2eli tak jest to wyciEgnq konsekwencje stu2bowe za ile naliczona oplatq. Je6li

chodzi o koszty szczeg6towe hotelu, restauracji itargowisk to oczywiscie odpowiem Panu

radnemu na pi6mie, pytal Pan o przychody Bazy, Miejskiej Grupy Zakupowej, bardzo

dziqkujq za to pytanie, bo ja slyszalem r62ne plotki, ie Miejska Grupa Zakupowa powstala po

to, 2eby Baza zarabiala pieniqdze. Ot62 nie jest tak kolorowo, bo chcq Panu powiedziei, ieby

m6c realizowai zadania Miejskiej Grupy Zakupowej oczywiscie w Bazie powstal 1etat, jeden

jedyny etat, jest to Pani, kt6ra uwaiam, sama wykonuje bardzo du2q pracQ, bo to byfo w

zesztym roku 7 du2ych zam6wiefi iten etat jak wiadomo to sE dodatkowe koszty dla sp6fki.

Biorqc to pod uwagq, chcq powiedziei, ie w 2016 roku przychody z ramienia Miejskiej Grupy

byty 7.39a zl. a wydatki 21.500 zl., trochq lepiej bylo w 2017 roku, bo tutaj przychody, to co

dostalismy od sp6lek to 51.440 zl., a koszty to bylo 43.106 zl. na etat Pani Mafgosi.

Pomieszczenia na Zwiqzk6w Zawodowych, tutaj uratowat mnie Pan Grzqdziel, kt6ry duio

wiqcej wie o n ieruchomosciach we wlocfawku ni2 ja. Pan iwietnie wie Panie radnv, bo tez

jest Pan mieszkaricem wloctawka jak bardzo trudno jest w tej chwili wydzier2awii lub

sprzedai nieruchomoii we wloclawku. w pierwszym tygodniu iak zostafem Prezesem, to

zglosilem ten lokal, to drugie piqtro na Zwiqzk6w Zawodowych do tego,2eby firma, kt6ra

zajmuje siq wynajmem powierzchni p16bowaia to komu(, albo wydzieriawii, tych

oglqdajqcych bylo trochq, szczeg6lnie w 2017 roku, ale do tej pory nikt siq nie zdecydowaf,

to jest problem taki, ie to jest na piQtrze moie, a mo2e lokalizac.la jest niewlaSciwa,

pr6bujemy to wydzieriawii. Jeili chodzi o pytanie jak wyglqda sp6lka na tle innych hoteli -
wie Pan ja dysponujq danymi GUS z calego kraju, natomiast ciqiko mi powiedziei, je6li Pan
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sobie iyczy to obdzwoniq wszystkie hotele wloclawskie, jest ich 12, a wiqc nie jest to taki
problem i zapytam o obfoienie. Jeieli wla(ciciele tych hoteli udzielq mi prawdziwych

informacji, to takE informacjq Panu przeka2q, bo ja nie jestem w stanie powiedziei,.lak
wyglqda oblo2enie w ka2dym z 11 hoteli wloclawskich. Pan radny Krzysztof Kukucki pytal o i

tu wlaiciwie ju2 tei odpowiedziafem na to pytanie, bo o tym co sp6lka Baza dostaje od

pozostalych sp6lek w zamian za przeprowadzenie postgpowai, to podatem te kwoty. Pan

radny Czarnecki m6wil o rynkach, podkreSlam raz jeszcze.jest to Zarzqdzenie Zarzqdu z 2O02

roku, mogq to Zarzqdzenie Panu skserowai i dostarczyi i znowu je2eli jest jednostkowy

przypadek,2e pracownik ile zmierzyt to naprawimy ten blqd. Rozumiem, 2e do tego co

powiedzial Pan Krzysztof Grzqdziel iPan Dariusz Wesotowski to ju2 siq nie bqdq

ustosunkowywal, bardzo dziqkujq". (wypowiedi dosfowna).
Glos zabrat radnv Stanislaw Krzemieniewski. ,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, Panie

Przewodniczqcy, ja takie male podsumowanie tylko powiem. Pan Grzqdziel m6wil prawdq,

miasto Wloclawek umiera, a dlaczego, bo nie mial dobrego gospodarza do tej pory. Weimy
Toruri por6wnywalne miasto bylo do Wlocfawka, jak jest w Toruniu, jest odbudowane

ir6dmieicie Panie Grzqdziel, a nie mo2na sztucznie utrzymywai sp6lek, kt6re straty majE a

my m6wimy, 2e jest wszystko ok., dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,,Panie radny Krzemieniewski nie da sie Wloclawka w

iaden spos6b por6wnai do Torunia z kilku powod6w. Po pierwsze najwiqkszym pracodawcq

w Toruniu jest Uniwersytet Mikolaja Kopernika, kt6ry zatrudnia 4 ty6. os6b. 4 tysiqce dobrze

wynagradzanych os6b, po drugie Toruri ma Urzqd Marszalkowski, w siedzibie Urzqdu

Marszalkowskiego zatrudnionych jest ponad 1000 os6b, 1000 os6b dobrze zarabiajqcych. W

zwiqzku z tym, tylko te dwie firmy gdyby6my przeszczepili do Wtoctawka, to to o czvm m6wil
radny Krzysztof Grzqdziel, czyli ta sila nabywcza byiaby zdecydowanie wiqksza. NiestetY

trzeba siq uderzyi w pierd ito muszq zrobii wszyscy, zwlaszcza te ugrupowania, ktore

wywodzq siq z AWS, ie reforma administracyjna zwiqzana z zabraniem miastu statusu

miasta wojew6dzkiego, wtrqcila nasze miasto w ten kierunek, kt6ry bedzie nam bardzo,

bardzo trudno zatrzymai. Zamiast zr6wnowaionego rozwoju, czyli zamiast dbalo5ci o te
slabsze o6rodki, ktoi w 98 roku, wiqkszo6i w Se.jmie zdecydowala, 2e wzmocni siq silniejsze

oirodki, a takie oirodki jak Wloclawek, Slupsk, Koszalin, kt6re stracity na tej reformie,

niestety idE w takim kierunku o kt6rym m6wil Krzysztof Grzqdziel. Dodatkowo trzeba
powiedziei o tym, ze na transformacji ustrojowej, na planie Balcerowicza, kt6ry byl

bestialskim planem dla polskiej gospodarki, stracily miasta przemyslowe. Wfoctawek od

zawsze byt miastem przemyslowym i one najbardziej potracify, przyklad chocia2by niedaleko

nas leiqcego Grudziqdza. Niestety z jednej strony na UMK mamy 4000 ty6. os6b

zatrudnionych a z drugiej strony Ursus, Nobiles, Celuloza to jest 4000 tyi. os6b, kt6re

stracity we Wlociawku pracq, wiqc choiby6my mieli najlepszego gospodarza, Billa Gatesa

choibydmy mieli tutaj to w tych warunkach du2o lepszych osiqgniqi by nie miat, dzigkujq

bardzo". (wypowiedi dostowna).
Glos zabral Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski. ,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, uslyszalem tutaj dobrq wolq Pana Prezesa Bazy, 2e

odpowie na pytania nam na pi6mie, te na kt6re nie udalo mu siq dzisiaj odpowiedziet.
Dlatego chcq wykorzystai ten watek, Panie Prezydencie Pan Prezes MPEC obiecywal nam 19

grudnia, ie odpowie na pijmie na pytania, na kt6re nie odpowiedzial. Dzisiaj jest 6 luty. Pani

Sekretarz jak dlugo musi czekad na odpowiedi Prezesa na piSmie radny, kt6ry sklada

zapytanie na sesji Rady Miasta. Ja chciafem siq dowiedziet, bo to jest wa2ne dla mnie, moie
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mamy jeszcze p6t roku na odpowiedZ. Czy moie Pani odpowiedziei Pani Sekretarz, ja muszq

wiedziei, tydzieri, dwa, miesiqc". (wypowiedi doslowna).
Gtos zabrala Pani Wiestawa Konooczvtiska Sekretarz Miasta. Wypowiedi poza mikrofonem.

Glos zabrat Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesotowski. 14 dni Proszq

Paristwa, dzisiaj .jest 6 luty, anija, ani radni z PlS, ci kt6rzy zadawali pytania nie dostali iadneJ

odpowiedzi, tei mieszkaricy Panie Prezydencie. Ja my(lq, ie Pan powinien troche

zmotvwowae Prezesa MPEC,2ebv odpowiedziat nam na te pytania, poniewa2 do dzisiaj nie

odpowiedzial, oczywi6cie na Facebooku bardzo mocno zaanga2owany jest tutaj, widzimy go,

ale na pytania nam nie odpowiada. Chyba Panie Prezydencie, chyba, 2e szuka jakiegoS

samochodu jak go nie znalazl, to mote tak". (wypowiedi dostowna).

Glos zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, szanowni Pa6stwo, chciafbym

zwr6cii uwagq, ie ten temat kaidych sp6lek stawiany jest na Radzie Miasta i w przypadku

sp6lki Baza to jui drugi rok z rzqdu sp6lka generuje stratQ. w 2016 bylo to przeszlo 90 tys.

zl., za Zo!'t rok bqdzie to 100 ty3. zl. Pan Prezes m6wi, 2e jest dopiero w trakcie liczenia.

Mamy nad sp6tk4 nadz6r wla6cicielski Pana Prezydenta, mamy Radq Nadzorczq nad tym

przedsiqbiorstwem, w ramach kontroli przez Komisjq Rewizyjnq Przewodniczqcy Rady

otrzymuje 1450 zl., czlonkowie Rady Nadzorczej otrzymujq 1300 zl. miesiqcznie. Przecie2

powinni w ramach nadzoru co( z tym zrobii, to nie moie byi drugi rok z rzqdu strata. Jeieli

sp6lka Baza drugi rok z rzqdu generuje stratq to co6 sie dzieje ile, je2eli uslugi sq

nierentowne, ale powiem do Pana Krzysztofa Grzqdziela, ja tam jeid2q do Pana do Wieica'

u Pana nie ma miejsca i restaurac.ia zajqta iwszystko, tam na korytarzu u Pana trzeba siQ

przeciskai, ,eby przejii, jednak mo2na. Dlatego tei poprosze Pana Prezesa jak bqdzie znal

wyniki, na piSmie udzielil informacji jak wygladaja wyniki ekonomiczne za 2017 rok i

udzielenie odpowiedzi na pi6mie jakie zadania bqdzie Pan realizowal na targowisku w 2018

roku, dziqkujq bardzo", (wypowiedl doslowna).
.,, Ja jeszcze tylko jedno

zdanie chcialbym powiedziei, je2eli chodzi o sp6lkq Baza, tak trochq nie zamierzam

usprawiedliwiai Prezesa ale trochq to go usprawiedliwia, ie tak naprawdq to my kiedyS jako

samorzqdowcy podjqliSmy decyzjg 2eby powstala taka sp6lka i zajmowala siq takimi

kwestiami jak hotel, restauracja czy targowiska, w zwiqzku z czym troszeczke tej

od powiedzialnosci na siebie powinni6my wziqi gdy2 ta materia akurat jest niewdziqczna

je2eli chodzi o kierowanie tymi sprawami w naszym miescie i powinniimy zastanowii siQ byi

moie czy w og6le funkcjonowanie tej sp6lki ma sens, a nie zrzucai calej odpowiedzialno(ci

za to, 2e ta materia w tej sp6lce jest taka a nie inna, dziqkujq bardzo"' (wypowiedi

doslowna).

Wobec braku dalszych zgtoszefi do udzialu w dyskusji Przewodnicz4cy Rady Miasta

przystqpil do glosowania nad przyjqciem Informacji na temat dzialalnoSci sp6lki Baza sp. z

o.o.

W rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqta Informacji na temat dzialalno5ci

sp6lki Baza Sp. z o.o.

wzielo 24 radnvch.
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Po zakoiczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta poinformowal, ie ogfasza 10 minutowE przerwe w obradach sesyjnych izaprosil na

pqczki z okazji zbliiajqcego sie ttustego czwartku.

Przerwa w obradach sesy.inych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.3
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji

urzqdzeri wodociEgowych iurzqdzei kanalizacyjnych bqdqcych w posiadaniu Miejskiego

Przedsiqbiorstwa wodociqg6w i Kanalizacii sp6lka z o.o. we wloclawku na lata 2018 -
2022".

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonal Pan Mariusz Marciniak Prezes Zarzqdu MPWIK

we wloclawku informujqc m.in., ie przedfoiony plan jest kontynuacjq wczeSniejszego planu,

kt6ry obejmowat lata 2016-2021 i wynika z faktu, 2e rozstrzygniQta zostala czq6i przetarg6w

ipojawily siq w zwiqzku z tym oszczqdnojci a zatem plan zostal dostosowany w celu

koordynacji inwestycji drogowych zwfaszcza z Gminq Miasto wlociawek a tak2e z tego

powodu, 2e w roku ubieglym MPWIK przejqlo aportem sieci kanalizacyjne w rejonie ul'

Dziewiriskiej. lta inwestycja planowana jest do realizacji w roku bie2qcym, aby mieszkafcy

ul. Dziewiriskie.j od nr 9 do nr 15 mogli uzyskai nowq siei kanalizacji sanitarnej, gdy2 siei

przejQta aportem wymaga pilnej interwenc.ii. Na zakoiczenie wypowiedzi Prezes zarzqdu

zwr6cil siq do Rady Miasta o przychylne przyjqcie zaproponowanego planu'

Opinie Komisii stalvch RadV Miasta
przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozwywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu,

Rozwoju i Promocji Miasta, opiniQ do projektu uchwaly przedstawil Wiceprzewod niczqcy

Komisji radny J acek Bulawa.

ww. projekt uchwaly byf takie przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony

Srodowiska, kt6ra wydala pozytywna opiniq w powyiszej sprawie. Z uwagi na nieobecnoSi

przewodniczqcej Komisji opiniq do projektu uchwaty przedstawil Radzie Przewodniczqcy

Rady Miasta radny Rafaf Sobolewski.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Gfos zabrata radna Mariola Gawtowska. ,,Panie Przewodniczecy, Pafstwo Prezydenci,

szanowni radni, pytanie od mieszka6c6w wloclawka. Pierwsze pwanie dotyczy jak wyglqda

sprawa pod mostem calej sieci wodociqgowej, czy jest bezpieczny wodociqg pod mostem'
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Drugie pytanie dotyczy osiedla Zawi6le, poniewa: trwaja tam prace sieci wodociqgowe.i, jest

pytanie, kiedy zostanie zakoiczona cala ta inwestycja, jak Pa6stwo to przewidujE ijakie
macie jeszcze plany zwiqzane z ZawiSlem, uprzejmie proszq o odpowiedi". (wypowiedl

dostowna).
Gios zabrat radnv Zbisniew Lewandowski. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie,

Wysoka Rado, generalnie trzeba byi peinym uznania dla firmy, 2e pozyskala dodatkowe
pieniqdze na inwestycje wodociqgowo-kana lizacyjne. Uwa2am, 2e bardzo istotnym jest, ie
sq modernizowane ujqcia wody, poniewai studnie te z czasem siq wyczerpujq ijest to
bardzo istotne dzialanie. Ale chcialbym zwr6cii uwagq na wa2niejszq rzecz - dwa elementy:
Kaliska -Fredry tam do tej pory bywalo tak,2e kanalizacja wielokrotnie nie pracowafa,

zapychala siq ijest ujqta w tym planie. Drugi fragment miasta to Dziewirl ska-Ka liska przy

budynkach komunalnych, na ten temat toczyly siQ dyskusje, skladane byfy interpelacje,

zostalo to przejqte przez sp6lkq i bqdzie modernizowane za co dziqkujq". (wypowiedi

doslowna).
Glos zabral radnv J6zef Mazierski.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo, ja r6wniei
jestem pozytywnie nastawiony do wieloletniego planu rozwoju imodernizacji urzqdzed

wodociqgowych i urzqdzeri kanalizacyjnych na terenie miasta Wloclawek. Po 3 latach

interwencji, dochodzenia wreszcie znalazly siq (rodki finansowe ujqte w tym wieloletnim
planie na realizacjq sieci kanalizacyjnej w rejonie ul. Dziewiriska 9-15. Na Komisji Budietu

rozmawialem o tym planie, proSba jest, bo jest okazja ku temu dzisiaj na sesji, 2ebY Panie

Prezesie, Pani Prezvdent Korpolak, prosba jest, 2eby skoordynowai, poniewa' sq zadania

ujqte w budiecie miasta zwiqzane z infrastruktura drogowq, chodnikami iszczeg6lnie tutaj

nale2y tak dograi,2eby pierwsze przedsiqbiorstwo MPWIK zrobilo tq siei kanalizacyjnq a

Pa6stwo poto2yli potem nawierzchnig lub w porozumieniu, ieby przekazai irodki finansowe

a iodbuduje to od razu MPWIK w ramach Srodk6w z tym. Na.ilepszym wyjiciem by byfo, bo

kontaktowalem siq z Urzqdem Miasta w Toruniu jak w takich przypadkach jest, Dyrektora

Wydziatu siq pytalem, je6li zadanie jest ujqte w budiecie miasta i MPWIK ma to zadanie

zwiqzane to miasto przekazuje srodki finansowe do MPWIK, by tq czq6i w zwiEzku z

odbudowq po prostu przekazai Srodki finansowe, ieby to byto razem idlatego mieszkancy

ul. Dziewihskiej bardzo proszq, ja sam bqdq siq przyglqdal, 2eby wreszcie to zrealizowac w

tym roku, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka

Rado, oczywiicie ten plan przedstawiony przez wloclawskie wodociqgi jest imponujqcy i

inwestycje wa2ne, konieczne wrqcz dla naszego miasta przede wszystkim dla mieszkaicow

wloclawka a to jest dostqp do bardzo dobrej jako6ci wody, ale ta jako6i wody dla odbiorcy

koricowego jest w duiej czqSci uzale2niona od jakoSci wodociEg6w ite prace

modernizacyjne sE bardzo wazne. Natomiast ja bym chcial zwr6cii uwagq na koniecznodi

wzmocnienia infrastruktury wodociqgowej w rejonie ulicy Lisek i tutaj mam na mysli dwa

odcinki, to co jest bardzo perspektywiczne i na odcinku od ul. wysokiej do ul. obwodowej to
jest teren, kt6ry jest w planie przeznaczony pod budownictwo jednorodzinne i myslq, 2e

powinni(my da2yi, 2eby jak najszybciej ten teren uwolnii dla prywatnych inwestorow.

Natomiast coraz wiqcej dom6w powstaje na drugiej czqsci Liska od Obwodowej do Gotqbiej,

no, ale tam jest problem z infrastrukturq drogowq iwla(nie z dostqpem do kanalizacji ido
infrastruktury wodociqgowej wiqc tu uczulam jako priorytet, bo tam mieszkaicy nie majq

dostqpu nawet do kanalizacji a znajdujq siq w granicach naszego miasta' Ja wiem,2e moze

rozproszenie tam tych budynk6w jest znaczne, przez to wartoi6 inwestycji siq podnosi a i
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okres splaty tej inwestycji siq wydluia, niemniej jednak musimy pamiqtai, 2e jest to sp6lka

komunalna, kt6ra ma przede wszystkim dzialai na rzecz mieszka6c6w w zwiqzku z tym te2

bym prosil wladze sp6lki o to, 2eby wziqly to pod uwagq, bardzo dziqkujq". (wypowied2

dosfowna).
Glos zabral Pan Mariusz Marciniak Prezes Zarzadu MPWIK. ,,Szanowni Paistwo, pytanie Pani

radnej Marioli Gawlowskiej, my ieSmy swojq inwestycjq na ul. Grodzkiej jui zakoriczyli w

listopadzie ubiegtego roku, to byl pierwszy etap do ul. Herbacianej. W przyszlym roku od

kwietnia do sierpnia, wrzeinia bqdziemy realizowad tA sama inwestycjq, dalej do ul.

Witoszyiskiej. A je6li chodzi o magistralq wodociqgowq, od listopada mamy podpisan4

umowe z wykonawcq, kt6ry zostaf wyloniony w drodze postqpowania przetargowego. W tej

chwili wykonawca.iu2 wszedf na teren budowy a ja powiem Pa6stwu, bo nie wszyscy sobie

zdawali sprawq do tej pory, magistrala pod mostem byla nieczynna 3 lata i cale ZawiSle bylo

tylko zasilane z ujqcia wody ZawiSle. Ta magistrala zrobila siq dziurawa jak sito itrzeba bylo

podjqi pilnie kroki inwestycyjne, 2eby w razie czego, gdyby zawiodlo ujqcie Zawi(le, ieby
mo2na bylo wspom6c prawobrzeinq czqdi Wtoctawka ujqciami z lewej strony Wisfy, prace

ju2 trwajq, magistrala jui jest demontowana. Oczywiscie dziqkujq za mile stowa ze strony

radnego Mazierskiego i ze strony radnego Lewandowskiego, my oczywi5cie ju2 nie pierwszy

raz bqdziemy koordynowai prace z Urzqdem Miasta Wtoclawek, my(lq, 2e do tei porv

wychodzi nam to catkiem nieile, oczywi5cie bqdziemy w pelnym porozumieniu dziaiad tak,

ieby te roboty byly skoordynowane. Pan radny Kukucki pytal o ul. Lisek i tutaj mam dobrq

wiadomoSi dla Pana radnego Kukuckiego, bowiem w przyszlym roku od ul. Wysokiej do ul.

Obwodowej bqdziemy budowai siei kanalizacyjnq iwodociqg, a do ul Golqbiej wodociqg i

to jui w przyszlym roku, czyli w roku 2019, dzigkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Po zakoriczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji

urzqdzeri wodociqgowych iurzqdzeri kanalizacyjnych bqdqcych w posiadaniu Miejskiego

Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji sp6fka z o.o. we Wloclawku na lata

20t8-2022".

opowiedzialo sie 20 radnvch, przv braku glos6w Drzeciwnvch oraz l Rfosie wstrzvmuiacvm

te
Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gtosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.4
Projekt uchwaty w sprawie okreSlenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie

ograniczenia nlskiej emisji poprzez wymianq ir6del ciepla zasilanych paliwami stafymi w

budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie Gminy Miasto Wfoclawek.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Monika Szudzikowska Dyrektor Wydzialu

Srodowiska, kt6ra poinformowafa, 2e Wojew6dzki Fundusz Ochrony Srodowiska i
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Gospodarki Wodnej w Toruniu ogfosil dotacyjny Program priorytetowy EKOpiec 2018
skierowany do jednostek samorzqdu terytorialnego. Program ten ma na celu ograniczenie
niskiej emis.ji poprzez wymianq ir6det ciepla zasilanych paliwami stalymi w budynkach i

lokalach mieszkalnych. Warunkiem koniecznym niezbqdnym do uzyskania dotacji z

Funduszu jest udzielenie r6wnocze(nie dotacji przez gminq, w wysokoSci minimum 2 000 zl

do wymiany jednego lr6dla ciepfa w jednym budynku mieszkalnym jednorodzinnym lub

lokalu mieszkalnym. Zgodnie z zapisem art.7 ust. l pkt l ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o
samorzqdzie gminnym zadania wtasne gminy obejmujq sprawy m.in. z zakresu ochrony
6rodowiska i przyrody oraz gospodarki wodnej. Finansowanie ochrony Srodowiska i

gospodarki wodnej, zgodnie z zapisem art. 403 ust. 5 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r.

Prawo ochrony Srodowiska moie polegai na udzielaniu dotacji celowej z bud2etu gminy na

finansowanie lub dofinansowanie koszt6w inwestycji podmiot6w niezaliczanych do sektora

finans6w publicznych, w tym os6b fizycznych czy wsp6lnot mieszkaniowych. Celem realizacji

uchwaly jest umo2liwienie mieszkaricom pozyskiwania Srodk6w finansowych na zadania z

zakresu ochrony Srodowiska. Przewiduje siq, i2 mieszkaricy chqtniej bqdq przeprowadzali

inwestycje prowadzqce do poprawy stanu (rodowiska, jeSli bqdq mogli korzystai z

dofinansowania udzielanego przez gminq. Gmina Miasto wlociawek ubiegajac siq o 5rodki

zewnQtrzne z WFOS|GW dodatkowo zachqci mieszkaric6w do zmiany ogrzewania na bardziej

przyjazne dla Srodowiska. Obecnie mieszkaicy zglaszajq czqsto chqi przyf4czenia do

miejskiej sieci cieptowniczej oraz wymiang nieekologicznych kotl6w na paliwo stale (wqgiel,

koks) izastqpienie ich kotiami opalanymi n iskoemisyjnymi. PodjQcie niniejszej Uchwafy

wynika r6wniei z realizacji dokumentu pn. ,,Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy

Miasto Wtoclawek".

Ooinie Komisii stalvch Radv Miasta

Przedmiotowy projekt uchwaiy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja BudZetu,

Rozwoju i Promocji Miasta, opinie w tej sprawie przedstawil Przewodniczqcy Komisji radny

Andrzei Patucki.

ww. projekt uchwaly byl r6wnie2 przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska, kt6ra wydafa pozytywna opiniQ w powy2szej sprawie. Z uwagi na

nieobecnoSi Przewodniczqcej Komisji opiniq do projektu uchwaly przedstawil Radzie

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, wysoka

Rado, ja muszq powiedzie(, 2e z du2q radoiciq, m6wilem te2 o tym na Komisji, z duiq

rado(ciq przyjqlem ten projekt uchwaty ichcq powiedziei slowa uznania dla Pani Dyrektor,

kt6rej osobiste zaanga2owanie w tq uchwalq spowodowalo, ie mieszkafcy naszego miasta

beda mogli skorzystai z tej formy, kt6ra jest dostqpna w ramach og6lnopolskiego programu,

gdzie wtagciwie po 4 ty5. zl. ka2da osoba, kt6ra bqdzie chciala wymienii piec na nowy bqdzie

mogla takie dofinansowanie uzyskai. Chcq powiedziei wiqcej, licze,2e ta pula, kt6ra jest

przewidziana w pierwszym rozdaniu pewnie siq blyskawicznie rozejdzie, takie mam
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przeczucie i chcialbym, 2eby3my zaraz jak tylko bqdziemy wiedzieli jaki jest odzew ze strony
mieszkaic6w na tq propozycjq, przystqpili do rozszerzenia byi moie jeszcze w tym roku o

kolejne 6rodki, sq to irodki wa2ne, istotne, kt6re w spos6b bezpo6redni sE w stanie poprawii
jakoii powietrza, bo przypomnq, ie sq to pieniqdze na wymianq starych zepsutych kotl6w w
kt6rych moina spali6 doslownie wszystko, na kotty nowej generac.ii inie tylko weglowe ale

r6wniei gazowo-olejowe czy elektryczne. W zwiqzku z tym Pani Dyrektor dziqkujq i mam

nadzieje, ie szybko bqdziemy musieli podjqi decyzjq o tym, 2eby jeszcze wiqksze (rodki na

to przeznaczyi, aczkolwiek te2 to nie jest program, kt6ry rozwiq2e sprawq, problem .iako5ci
powietrza nie tylko w naszym mieScie, ale w catym kraju jest problemem zio2onym i pewnie

jeszcze nie raz przyjdzie siq nam nad nim pochylii. Natomiast to jest zdecydowanie krok w

dobrym kierunku, dziekuje". (wypowiedi doslowna).

Glos zabrafa radna Ewa Szczepaiska.,,Panie Przewodniczqcy, Pahstwo Prezydenci, Wysoka

Rado, drogie media, daleka jestem od gloszenia pean6w na sw6j temat, ale skoro zostat ju2

temat wywolany do tablicy to chcialam powiedziei tylko tyle, ie Pani Dyrektor jak i

mieszkaricy doskonale wiedzE,2e kwestia ochrony Srodowiska i zanieczyszczenia miasta jest

mi bardzo bliska ito nie tylko od tego roku, ale r6wnie2 od wielu, wielu lat. Monituje tq

sprawq bardzo dlugo, od samego poczqtku gdy powstala tablica na naszym UrzQdzie Miasta,

kt6ra informuje o jakoSci o za nieczyszczeniu powietrza, poprzez programy, kt6re piszg,

poprzez profilaktyczne programy, z kt6rymi wystqpowalam do Ministra Radziwilla itutaj gdy

slyszq jak m6j poprzednik m6wi, ie jest to wspaniala sprawa, dziqkujq i cieszq siq bardzo, ie
na poprzedniej sesji Rady Miasta mimo, 2e nie zostalam dopuszczona do gfosu gdzie

chciatam zlo2yi wniosek o dofinansowanie do tego programu, jednak uzyskal on aprobatg i

znalazl siq na dzisiejszych obradach, zostal on przyjQty, dziqkujq za to wszystkim radnym,

dziqkujq".(wypowied2 dostowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,Pani Dyrektor ja jestem

te2 bardzo szczqSliwy i bardzo chciafem Pani podziqkowai, 2e ta uchwala jest przygotowana

i2e bedziemy mogli nad niq procedowai. Naprawdg jest wielkie szczq(cie, chcialem siq

dofqczyd do tych wcze6niejszych wypowiedzi i jestem dumny z tego, 2e bqdziemy mogli

procedowai nad tq uchwalq. (wypowiedl doslowna)

brata Pani Monika Szudzikowska Dvrekter !\Atglzia'lg l5re9!elvl!ka.,,Ja, jeili mogq

dodai, to dziqkujq wla6nie Paristwu radnym za to, ie podnosiliscie wielokrotnie ten temat i

dziqkujq Panu Prezydentowi, kt6ry do ostatnich chwil te2 siq osobiscie anga2owal w to, zeby

jednak udalo siq tq uchwalq dzisiaj na sesji obradowai. (wypowiedi doslowna)'

Glos zabrala radna Mariola Gawlowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci,

Szanowni Paistwo, takie pytanie techniczne. Przede wszystkim niezwykle waina sprawa dla

Wloctawian, dla miasta, dla Srodowiska, dla powietrza, kt6rym oddychamy, to prawda Ale

pytanie- uchwala wchodzi w iycie 14 dni od ogloszenia w Dzienniku Urzqdowym, w zwiqzku

z tvm takie techniczne pytanie - kiedy mogq zglaszai siq mieszkaricy, ieby otrzymae tq

dotacjQ to jest jedna rzecz, a druga rzecz, serdeczna proSba, aby dobrze naglosnii ta sprawq

poniewa2 nie wszyscy korzystajE z medi6w spotecznoSciowych, mo2e naglosnii w taki

spos6b, 2eby uzyskai odzew jakie sq potrzeby, iebyimy mogli siq przygotowai do dalszej

puli pozyskania (rodk6w na ten znakomity cel wymiany r6inych ir6del opalania na takie

ekologiczne i dobre dla miasta. czyli pro!ba, kiedy siq mogq zglaszai mieszkancy, gdzie

przypuszczam, 2e na 3 Maja po zesp6l informacji, ieby otrzymai itrzecia rzecz, 2eby dobrze

naglognii tE informacje,2eby mieszkaricy mogli z tego skorzystai, dziqkuje". (wypowiedi

doslowna).
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Glos zabral radnv Stanislaw Krzemieniewski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie

Prezydencie, ja proponujq, ieby bylo spotkanie z mieszkaicami, wyttumaczyi na jakiej

zasadzie ta dotacja, na co, iPan Prezydent tam, gdzie sq osiedla idomki jednorodzinne

powinien siq spotkai i przekazai wiadomoici o co chodzi, dzigkujq bardzo". (wypowiedl

dostowna).
Glos zabraf Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,Bqdzie spotkanie z

mieszkaficami, bqdzie te2 wylo2ona w Biurze Rady Miasta specjalna ksigga pamiqtkowa i

tam bqdzie mo2na wpisai swoje podziqkowania. (wypowiedi dostowna).

Glos zabral radnv Krzvsztof Grzadziel.,,Tak bardzo szybciutko, jest to do(i chwalebne i nie

bgde sig powtarzal, ale jak iatwo policzyi to starczy to zaledwie dla 50 rodzin po te 2 tysiEce,

a ja my(lq, 2e takich potrzeb we Wtoctawku, Pani Dyrektor nam tu zapewne podpowie, jest

co najmniej kilka tysiqcy. Jeden tysiqc mieszkaric6w to sq 2 mln. zl. z naszej strony. Ja myslQ,

2e dzisiaj ju2 powinni6my jako to miasto, kt6re chce, aby6my oddychali dobrze i dlugo 2yli,

nie szczqdzii tych 6rodk6w i wydaje mi siq, 2e powinniSmy zalo2yi co najmniej 2 mln. zt. w

naszym bud2ecie, choi nie bqdzie to tatwe, ale my6lq, ie gra warta 5wieczki itutaj najlepsza

wola i dzialanie Pani Dyrektor, kt6rA znamy z dobrych dzialari nic nie pomo2e, je5li my tych

6rodk6w nie wydobqdziemy. A 1000 mieszkari w ciqgu roku to mySlq,2e bqdzie to kilka lat

realizacji, z roku na rok mo2emy tQ sytuacjq poprawiai. Zatem apel w stronq Prezydenta

niech zacznie ioczywi6cie Pani Skarbnik niech zacznq Pa6stwo myllei, skqd wziqi pieniqdze

jeszcze moie w tym roku jak ta akcja ruszy, bo bQdzie potem duio niezadowolenia jak

braknie pieniqdzy". (wypowiedi dostowna).

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafat Sobolewski. ,,Ja chcialem tylko dodai,

ie Ministerstwo nie tylko Srodowiska, przygotowuje projekt, kt6ry bgdzie zmierzai do tego,

aby dofinansowywai takie dziatania w zwiqzku z czym wydaje mi siq, 2e mogliby6my tak

zaplanowai nasze dzialania, aby byty one kompatybilne z tamtym programem". (wypowiedi

dosfowna).
Gios zabral radnv Dariusz laworski. ,,Ja tak trochQ w innym kierunku, cieszymy siq z projektu

tej uchwalv, ale chcialbym tutaj zwr6cii uwagq na jednq element,2e ta uchwala jui byta

przygotowana o wiele wczeSniej i mogla byi wprowadzona na poprzedniej sesji Rady

Miasta. Ale w jakid dziwny spos6b nie zostata wprowadzona, bo wydziat byl przygotowany o

wiele wczejniej do wprowadzenia tej uchwaly. JakiS element nastqpit taki, ie ona nie zostata

wprowadzona i dopiero po szerokich i dlugich rozmowach zostala wprowadzona. Nad tE

uchwalq mogliimy procedowai z moich informacji wynika na poprzedniej sesji Rady Miasta,

a dlaczego tak sie nie stalo, jest to nastqpna nauczka dla nas,2ebyimy takie uchwafy

wprowadzali w jak najszybszym terminie". (wypowiedi doslowna).
. ,,Ale mySmy dostali w tych

materialach sesyjnych".-(wypowiedl doslowna).

Glos zabrat radnv Dariusz Jaworski.,,Tak, ale ona byla przygotowana przez wydzial du2o

wcze6niej, blokowana byla podejrzewam na poziomie nie wiem czy Pani Skarbnik czy kto(

inny, ale jui nie bqdq siq wypowiadal na ten temat". (wypowiedl doslowna).

,,To proszQ uwagq

skierowad do Prezydenta, aby wczeSniej przesylat materialy. Ja siq podpisujq pod tYm

stwierdzeniem, kt6re padto i prosimy, aby materialy sesyjne byly przesytane w

odpowiednim terminie, tak, aby6my mogli je wyslai wszystkim radnym". (wypowied2

dosiowna).
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e2eli chodzi o

przyjmowanie wniosk6w, ruszamy od poniedziaiku 12 lutego, zaczynamy przyjmowac

wnioski, mimo, ie jeszcze uchwala bqdzie czekala na uprawomocnien ie, ale to nie
przeszkadza nam w tym, ieby wnioski ju2 zbierai. WFOS okre6lit limity, ile dofinansowania

mogq dostai poszczeg6lne miasta w zale2nodci od mieszkaric6w. Dla miast pomiqdzy 100 a

200 ty6. mieszkanc6w jest to limit 15O tysiqcy, czyli 75 dofinansowari i przynajmniej tyle tych

wniosk6w bqdziemy chcieli zebrai i bqdziemy na pewno szukai tych pieniqdzy, bo obecnie

mamy zarezerwowane na 50 chcemy zabezpieczye, ale na 75 minimum tych dofinansowai
bqdziemy chcieli te 6rodki zabezpieczyi, iebv jak najwiqcej mieszkaric6w skorzystato.

Zobaczymy jak to bqdzie wyglqdalo, w trakcie na pewno bqdq Wysokq Radq prosia o
ewentualna pomoc, tak jak do tej pory konsultuje to, ten program z r62nymi radnymi,

szczeg6lnie tymi, kt6rzy sq zaanga2owani w ochronq Srodowiska, tutaj wspomnQ o Pani Ewie

Szczepariskie.j io Panu Darku Jaworskim, o Panu Krzysztofie Kukuckim. Rozmawiam z

radnymi, Pan Heniu Mielczarczyk te2 jest bardzo pomocny. Wsp6lpracujq z tymi radnymi na

co dzief i na pewno, je2eli bqdq miaia problemy to bqdq bezposrednio sie zwracala i prosifa

o pomoc. Chcialam tez zauwaiyi,2e mieszkaricy miasta czqsto zwracajq siq o podlqczenie do

miejskiej sieci cieptowniczej, natomiast podlqczenie do miejskiej sieci cieplowniczej to sE

koszty rzeczywiste ione sa czesto zbyt du2e, nie wiem moie bylaby potrzebna jakai uchwala
Wysokiej Rady odno(nie ustalenia jakiS koszt6w ryczaltowych i MPEC wypracowuje zyski i

mo2e przeznaczyloby jednak na rozbudowq mie.iskiej sieci cieplowniczej ido byloby
najlepsze podlqczanie siq do miejskiej sieci a nie instalowanie kolejnych kotf6w iw tym
kierunku warto byloby p6j6i, aczkolwiek jest to poza moimi kompetencjami i mo2e Wysoka

Rada tutaj ze swojej strony bylaby w stanie zadzialat, ieby rozbudowai miejskq siei i jak

najwiqcej odbiorc6w indywidualnych po podlqczai do tej sleci, dziqkujq Paistwu bardzo".
(wypowied2 doslowna).

Po zakoriczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaly w sprawie okre5lenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie
ograniczenia niskiej emisji poprzez wymianq ir6del ciepla zasilanych paliwami stalymi w
budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie Gminy Miasto Wloclawek.

W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch za podieciem uchwatv

radni opowiedzieli sie iednomvilnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalEcznik do protokotu.

O gfos poprosil radnv Jarostaw Huoalo. ,,Paistwo Prezydenci, Szanowni Pafstwo, Panie

Przewodniczqcy, zwracam sig do Pana z pytaniem, dlaczego dzisiejsze obrady Rady Miasta
przebiegajq ze ztamaniem regulaminu Rady Miasta. Na Komisji Gt6wnej, kt6rej wainoii tak
Pan podkre6la, zresztA we wczorajszym wywiadzie telewizyjnym slyszalem, ie r6wnie2 Pan

preferuje inne metody pracy nii do tej pory, a jeszcze nigdy siq tak nie zdarzyfo, 2eby po

ustaleniu na Konwencie porzqdku obrad, Rada obradowala z pominiqciem jednego punktu.
Na pytanie, kt6re Panu zadalem powiedzial Pan, ie podjqt Pan decyzjq,2e to bqdzie, kiedy



indziej. Panie Przewodniczacy to nie.iest ten standard, ta Rada nie moZe tak pracowac, wisi

tu ten projekt, m6wiq o projekcie planu zagospoda rowan ia przestrzennego i nie zgadzam siq

w imieniu moich koleg6w i mojego Klubu, 2eby ta sytuacja miala miejsce. Proszq o wr6cenie

do pierwszego punktu i przeglosowanie powrotu do porzqdku ustalonego na Komisji

Gl6wnej, tam siq podejmuje decyzje, chyba, 2e inaczej, ie w tej chwili Rada nie jest iui
mie.jscem kolegialnym ireprezentanci poszczeg6lnych Klub6w nie majq swojego zdania do

wyra2enia. My oczekujemy, 2e ten punkt wr6ci do porzqdku obrad, dziqkujq". (wypowied2

doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafai Sobolewski. ,,To, co Pan powiedziaf to

takie maslo maSlane, pomieszal Pan r6ine zasady zwiqzane z procedowaniem. Generalnie

rzecz biorqc, r6wnie2 Pan mial takE mo2liwoii, aby zgtosii ten projekt wtedy, kiedy pytalem

o to, czy kto( zamierza zloiyi zmiany. Wracanie teraz do punktu pierwszego jest teraz

niemo2liwe. Pan nie wykazal siq aktywnosciq jako radny w tym momencie, kiedy m6gl Pan

zloiyi ten projekt. Rozmawiatem z Paniq Prezydent i Pania Dyrektor i ustalili6my, 2e

odbgdzie sie jeszcze jedno spotkanie, proszq mi nie przerywai, ja nie dokoriczylem swojej

wypowiedzi, Pan swoja skoriczyl, w kwestii formalnej jui nie bqdzie siq Pan odzywai wiqcej

podczas tego punktu. Ja rozmawialem z Paniq Prezydent i Pania Dvrektor i ustalilismy, 2e

odbqdzie siq jeszcze jedno spotkanie dotyczqce tego jaki jeszcze plan zagospoda rowan ia

przestrzennego bqdziemy przyjmowai podczas tej kadencji i na nastqpnej sesji ten punkt

zostanie wpisany jako pierwszy pod obrady'
Pozostale wvpowiedzi radnego Jarostawa Huoalo odbywaly sig poza mikrofonem, stQd brak

mo2liwo6ci odnotowania ich w protokole.

Ad.5
projekt uchwaty w sprawie wyznaczenia kierunk6w dzialari w zakresie ochrony krajobrazu

miejskiego.

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwalv dokonata Pani Jolanta staiczak

Dvrektor wydzialu Urbanistyki i Architektury, kt6ra wyjasnila, 2e 11 wrze(nia 2015r. weszla

w iycie ustawa z dnia 24 kwietnia 2015r. o zmianie niekt6rych ustaw w zwi4zku ze

wzmocnieniem narzqdzi ochrony krajobrazu, tzw. ustawa krajobrazowa, kt6ra wprowadzila

do obiegu prawnego szereg nowych instrument6w prawnych, majqcych na celu ochronq

krajobrazu itadu przestrzennego. Ustawodawca, w tym zakresie dokonal kilku istotnych

zmian w obowiqzujqcych przepisach, miqdzy innymi w ustawie z dnia 27 marca 2003r. o

planowaniu i zagospoda rowan iu przestrzennym, w ustawie z dnia 21 marca 1985r' o

drogach publicznych, ustawie z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach ioplatach lokalnych,

ustawie z dnia 23 lipca 2003r. o ochronie zabytk6w iopiece nad zabytkami, ustawie z dnia

16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody. Nie ulega wEtpliwo6ci, 2e nowe regulacje stwarzajE

realnq szansq na skuteczniejszq nii do tej pory walkq z wszechobecnym i narastajacym

chaosem reklamowym, kt6rego konsekwencja iest postepujEca degradacja przestrzeni

publicznej. Wniosek o przygotowanie intencyjne.l uchwaly reklamowej zloiyta Pani Ewa

Szczeparlska Wiceprzewod niczqca Komisji d.s. Rewitalizacji. Aby jednak wypracowai

przepisy stanowiqce akt prawa miejscowego, zasadnym jest pod.iecie szerokiej dyskusii

spolecznej, majqcej na celu rozwiQzanie konflikt6w natury estetycznej, przy jednoczesnym

poszanowaniu dq2enia podmiot6w umieszczajqcych reklamy do ich indywidualizacji

i ,,wyrazisto5ci". Wa2nym elementem wyznaczanych kierunk6w w zakresie ochrony

24



krajobrazu miejskiego bqdzie rozwaienie mozliwo6ci wprowadzenia nowego podatku jakim
jest optata reklamowa. Z uwagi na potencjalne skutki wprowadzenia takich oplat konieczna
jest analiza ich wplywu na przychody gminy, ale r6wnie2 obciqieri finansowych dla
wloclawskich przedsiqbiorc6w. Nadmienii nale2y r6wnie2, 2e wprowadzenie aktu prawa

miejscowego jakim stanie siq uchwala reklamowa, skutkowai bqdzie konieczno5ciq

dostosowania wszystkich istniejqcych reklam do obowiqzujqcych przepis6w w terminie nie

kr6tszym ni2 12 miesiqcy. Zatem, z uwagi na szeroki oddiwiqk spoleczny, estetyczny,
finansowy przyszlych regulacji prawnych w tym zakresie, zasadnym jest wypracowanie w

zakresie ochrony krajobrazu miejskiego kierunk6w dzialari w oparciu o giqbokie rozpoznanie
potrzeb ioczekiwai, szereg analiz iw 5cisfej wsp6lpracy ze spoleczefstwem naszego miasta.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt przedmiotowej uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Budietu,
Rozwoju iPromocji Miasta, kt6rq przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny

Andrzei Palucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskus.iq nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Gtos zabrafa radna Ewa Szczepaiska.,,Panie Przewodniczqcy, Pafstwo Prezydenci, Wysoka

Rado, jestem inic.jatorem tej intencyjnej uchwaly reklamowej, chcialam powiedziei kilka

zdai odnoinie reklamy. Reklama to zto2one zjawisko wsp6lczesnej kultury masowej,

nadmiar reklam zakl6ca spok6j ipowoduje, ie przestrze6 przestaje byi sprzyjajqcym lub
przynajmniej neutralnym tlem kontakt6w spolecznych. Mozna zatem domniemywat, 2e

agresywna reklama zewngtrzna jest czynnikiem instru mentalizacji ludzkich zachowa6,

stymulujqcych do zachowai funkcjonalnych i koniecznych. Trudno jest jednoznacznie o

definicjq dobrego gustu, dlatego tez naleiy poszukai racjonalnych kryteri6w i metod
porzqdkowania wizualnego i przestrzennego 6mietnika i 2ywiotu reklamowego. Dziqkujq

bardzo i cieszq siq bardzo,2e na tej sesji Rady Miasta stanal projekt uchwafy w sprawie

wyznaczenia kierunk6w dzialai w zakresie ochrony krajobrazu miejskiego. Chciatam

powiedziei, 2e jest on pomyslem moim, jak r6wnie2 mieszka6c6w, kt6rzy zglaszali w tym
kierunku wfainie takie sprawy, dziqkujq".

Wobec braku dalszych zgloszed do udziaiu w dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta poddai
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyznaczenia kierunk6w dziaiai w

za kresie ochrony krajobrazu miejskiego.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziaiem 22 radnvch za podieciem uchwalv

opowiedziato sie 20 radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz l glosie wstrzvmuiacvm sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gtosowania,

uchwaia zostaia podjqta przez Radg Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.



Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na powierzenie Miastu zielona G6ra zadai
dotyczqcych zadaf prowadzenia ksztalcenia uczni6w klas wielozawodowych w zakresie

teoretycznych przedmiotriw zawodowych w Oirodku Doksztalcania i Doskonalenia

Zawodowego w Zespole Szk6l i Placriwek Ksztalcenia Zawodowego w Zielonej G6rze.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor Wydziatu

Edukacji informujqc, 2e Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego we Wloclawku,

dla kt6rego organem prowadzqcym jest Gmrna Miasto Wtoclawek w ramach zawartych
porozumied z powiatami wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego w sprawie

wsp6lfinansowania teoretycznego doksztalcania zawodowego mlodocianych pracownik6w -
uczni6w z klas wielozawodowych prowadzi iorganizuje teoretycznE naukq przedmiot6w

zawodowych. Centrum w ramach spelnienia obowiqzku nauki organizujg naukq iprowadzi
kursy teoretycznego doksztalcania zawodowego l, ll i lll stopnia w poszczeg6lnych latach

nauki mlodocianych uczni6w. Plac6wka realizuje naukq na podstawie Rozporzqdzenia

Ministra Edukacji Narodowej w sprawie ksztalcenia ustawicznego w formach pozaszkolnych.

Wiqkszodi zajqi Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego realizuje w swoje.i

jednostce. W przypadku pojedynczych uczni6w w niekt6rych zawodach plac6wka kieruje

uczni6w do innego O(rodka Doksztatcania iDoskonalenia Zawodowego, uzgodnionego na

Centralnej Naradzie Koordynacyjnej OSrodk6w Doksztalcania iDoskonalenia Zawodowego.

Wir6d skierowanych uczni6w do CKZ|U we Wlociawku w roku szkolonym 2017/2018 jest
jeden uczeri klasy ll z powiatu aleksa ndrowskiego w zawodzie kowal ijeden uczeh klasy I

powiatu radziejowskiego w zawodzie kaletnik. Centrum nie m02e przeprowadzii ksztalcenia

dla tych uczni6w ze wzglqdu na brak wykwa lifikowanej kadry, bazy pozwalajqcej na

doksztalcanie w tym zawodzie oraz ze wzglqd6w finansowych, poniewa2 organizacja 140

godzin nauki teoretycznej dla tych uczni6w przekracza ustalony koszt kursu. W zwiQzku z

tym przeprowadzenie teoretycznego doksztalcania zawodowego w tym zawodzie przez

Centrum byloby zbyt kosztowne. Jedynq mo2liwodciq jest skierowanie uczni6w do Zespotu

Szk6l i Plac6wek Ksztaicenia Zawodowego w Zielonej G6rze, kt6ry prowadzi jako jedyny w
Polsce naukq teoretycznych przedmiot6w zawodowych w zawodzie kowal i kaletnik. W

zwiqzku z powy2szym zachodzi koniecznoii zawarcia stosownego porozumienia. W my6l

ustawv o samorzqdzie powiatowym powiat mo2e zawierai porozumienia w sprawie
powierzenia prowadzenia zadai publicznych z jednostkami lokalnego samorzqdu

terytorialnego. Porozumienia podlegajq ogloszeniu w wojew6dzkim dzienniku urzgdowym

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz jednomyilnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji.

Opiniq w tej sprawie przedstawifa Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w
gtosowanie przyjqcie projektu uchwafy
Zielona G6ra zadah dotyczqcych

dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

w sprawie wyra2enia zgody na powierzenie Miastu
zadari prowadzenia ksztalcenia uczni6w klas
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wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiot6w zawodowych w Oirodku
Doksztalcania i Doskonalenia Zawodowego w Zespole Szk6l i Plac6wek Ksztalcenia

Zawodowego w Zielonej G6rze.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecnoSci 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodnicz4cy Rady

dokonanego glosowania, uchwala zostala podjqta

brzm ieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad.7

Miasta poinformowal, 2e w rezultacie
przez Radq Miasta w zaproponowanym

Projekt uchwaly w sprawie wylqczenia z Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego
we Wloclawku Szkoly Policealnej dla Mlodzieiy i zamiaru likwidacji Szkoty Policealnel dla
Mlodzieiy wchodzqcej w sklad Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego we
Wloclawku, dla kt6rej ortanem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek

Zagadnienie przedstawila Pani Agnieszka Biatopiotrowicz Dyrektor Wydzialu Edukacji, kt6ra
poinformowafa, ie w sklad Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego we Wloctawku

obecnie wchodza nastQpujace szkoly: Gimnazjum dla Dorosfych; Liceum 096lnoksztalcEce

dla Doroslych; Szkoia Policealna dla Mtodzieiy; Szkola Policealna dla Doroslych nr 4.

Niniejszq uchwalq nastEpi dostosowanie stanu faktycznego do stanu prawnego szk6l, dla

kt6rych organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek. Likwidacja wymienionej w uchwale

szkoly wynika z art.91 ust. l ustawy Prawo oiwiatowe, kt6ry okre6la,2e w zesp6l szk6l

mo2na polqczyi tylko szkoty r62nych typ6w. Z uwagi na to, ii w Centrum Ksztafcenia

Zawodowego iUstawicznego we Wloclawku funkcjonujq dwie szkofy tego samego typu tj.
Szkola Policealna, organ prowadzqcy zobowiqzany jest wiec do wyfqczenia jednej ze szk6l z

zespolu szk6l lub plac6wek szk6l tego samego typu. W zwiqzku z tym, i2 projekt uchwaty

zaktada zamiar likwidacji samodzielnej jednostki, dlatego koniecznym jest wyfqczenie Szkoly

Policealnej dla Mlodzieiy we Wlociawku, a nastqpnie jej zlikwidowanie. Ustawodawca nie
przewidzial koniecznoici tworzenia odrqbnych szk6l dla mlodzie2y idorostych, gdy2 reguluje

to forma ksztalcenia ze wzglqdu na odbiorc6w (osoby dorosle lub mlodziei), kt6rq dookre5la

statut szkoly/plac6wki. Zgodnie z art. 89 ust. 1wyzej cytowanej ustawy szkola publiczna

moie byi zlikwidowana z kodcem roku szkolnego przez organ prowadz4cy szkolq. organ
prowadzqcy szkofq jest zobowiqzany, co najmniej na szeii miesiqcy przed terminem
likwidacji zawiadomii o zamiarze likwidacji szkoly uczni6w iwla6ciwego kuratora o5wiaty.

Do Szkoty Policealnej dla Mfodzie2y we Wloclawku wchodzqcej w sklad Centrum Ksztalcenia

Zawodowego i Ustawicznego we Wloclawku nie udalo siq od kilku lat przeprowadzii naboru
inie wykazule ona uczni6w nie zachodzi wiqc konieczno6i zawiadamiania uczniow, gdy2

szkola ta nie prowadzi zgodnie z ustawq dzialalno5ci edukacyjnej. Jednakie informacja
o zamiarze likwidacji zostanie umieszczona na tablicy ogtoszeri w siedzibie UrzQdu Miasta
Wlociawek, Centrum Ksztaicenia Zawodowego i Ustawicznego we Wloclawku oraz na

stronie internetowej Urzqdu Miasta Wtoclawek i Centrum Ksztalcenia Zawodowego i

Ustawicznego we Wloclawku. Podejmowana uchwala ma charakter intencyjny i zostanie
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niezwlocznie przeslana do Kujawsko-Pomorskiego Kuratora Oiwiaty w Bydgoszczy celem

uzyskanra pozytywnej opinii kuratora oiwiaty w mysl art.89 ust.3 ustawy Prawo oswiatowe,
kt6ra stanowi niezbqdny warunek do likwidacji szkoly. Ponadto zgodnie z ustawE o
zwiqzkach zawodowych uchwala zostanie r6wnie2 przestana zwiqzkom zawodowym w celu

zaooiniowania.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyia oraz jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji.

Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskus.ji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wylqczenia z Centrum Ksztatcenia

Zawodowego iUstawicznego we Wtoclawku Szkoly Policealnej dla Mlodzieiy i zamiaru

likwidacji Szkoly Policealnej dla Mlodzieiy wchodzqcej w sklad Centrum Ksztalcenia

Zawodowego i Ustawicznego we Wfoclawku, dla kt6rej organem prowadzEcym jest Miasto

Wtoctawek

radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, gtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego glosowania, uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwaia - zafqcznik do protokofu.

Ad.8
Projekt uchwaly w sprawie wyfqczenia z zespolu Szk6f Chemicznych im' Marii
Sklodowskiej-Curie we Wloclawku Szkoiy Policealnej dla Doroslych nr l i zamiaru
likwidacji Szkoly Policealnej dla Dorostych nr 1 wchodzqcej w sklad Zespolu Szk6l

Chemicznych im. Marii Sklodowskiej-Curie we Wloclawku, dla kt6rej organem
prowadzqcym jest Miasto Wloclawek

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonala Pani Agnieszka Bialopiotrowicz
Dyrektor Wydzialu Edukacji informujqc m.in., 2e w sktad Zespolu Szk6f Chemicznych im

Marii Sklodowskiej-Cu rie we Wloclawku obecnie wchodzq nastgpuiqce szkoly: Technikum nr

2; Bran2owa Szkota I Stopnia nr 2; Szkola Policealna dla Dorostych nr 1. Niniejszq uchwalq

nastqpi dostosowanie stanu faktycznego do stanu prawnego szk6t, dla kt6rych organem
prowadzqcym iest Miasto Wtoclawek. Zgodnie z art. 89 ust. 1wy2ej cytowanej ustawy szkola
publiczna mo2e byi zlikwidowana z koicem roku szkolnego przez organ prowadzecy szkotq.

Organ prowadzqcy szkolq jest zobowiazany, co najmniej na sze(d miesiqcy przed terminem
likwidacji zawiadomii o zamiarze likwidacji szkoly uczni6w iwladciwego kuratora oSwiaty.
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Do Szkoly Policealnej dla Doroslych nr 1we Wloclawku wchodzqcej w sklad Zespolu Szk6l

Chemicznych im. Marii Sktodowskiej-Curie we Wloctawku nie udato siq od kilku lat
przeprowadzii naboru inie wykazuje ona w SIO ucznidw, a wiqc nie zachodzi koniecznosc

zawiadamiania uczni6w, gdy2 szkola ta nie prowadzi zgodnie z ustawq dzialalno3ci

edukacyjnej. Jednakie informacja o zamiarze likwidacji zostanie umieszczona na tablicy

ogloszed w siedzibie Urzqdu Miasta Wloclawek, Zespolu Szk6l Chemicznych we Wioclawku
oraz na stronie internetowe.i Urzqdu Miasta Wloctawek iZespotu Szk6l Chemicznych we

Wloclawku. Podejmowana uchwala ma charakter intencyjny i zostanie niezwtocznie
przesiana do Kujawsko-Pomorskiego Kuratora OSwiaty w Bydgoszczy celem uzyskania

pozytywnej opinii kuratora o6wiaty w mysl art.89 ust.3 ustawy Prawo o(wiatowe, kt6ra

stanowi niezbqdny warunek do likwidacji szkoly. Ponadto zgodnie z ustawE o zwiqzkach

zawodowych uchwala zostanie r6wnie2 przestana zwiEzkom zawodowym w celu

zaopiniowania. Po likwidacji Szkoly Policealnej dla Doroslych nr 1we Wlocfawku, w sklad

Zespolu Szk6t Chemicznych im. Marii Skiodowskiej-Cu rie we Wloclawku bqdq wchodzii
nastqpujAce szkoly: Technikum nr 2; Braniowa Szkota lStopnia nr 2.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji.

Opiniq w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgioszerl do udziafu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6t Chemicznych

im. Marii Sktodowskiej-Curie we Wiociawku Szkoly Policealnej dla Dorostych nr 1 izamiaru
likwidacji Szkoty Policealnej dla Doroslych nr 1 wchodzEcej w sktad Zespolu Szk6f

Chemicznych im. Marii Sklodowskiej-Cu rie we Wloctawku, dla kt6rej organem prowadzqcym
jest Miasto Wloclawek
W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecno6ci 22 radnvch za podieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvilnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierd zono.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady

dokonanego glosowania, uchwala zostala podjqta
brzm ieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaiy w sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiel

Szkoty Podstawowej Specjalnej i zamiaru likwidacji Szkoly Podstawowej Specjalnej
wchodzqcej w sklad Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiei we Wloclawku, dla
kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek.

Miasta poinformowal, 2e w rezultacie
przez Radq Miasta w zaproponowanym
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Projekt uchwaty om6wifa Pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor Wydzialu Edukacji

informujqc, 2e niniejszq uchwalq nastqpi dostosowanie stanu faktycznego do stanu
prawnego szk6t, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Miasto Wioclawek. Likwidacja

wymienionej w uchwale szkoly wynika z art. 91 ustawy - Prawo o6wiatowe, kt6ry okre6la, 2e

w zesp6l szk6l mo2na poiqczyi tylko szkoly r6inych typ6w. Z uwagi na to, ii w Zespole Szk6l

nr 3 we Wloclawku funkcjonujq dwie szkoly tego samego typu tj. Szkola Podstawowa

Specjalna i Szkola Podstawowa Specjalna, organ prowadzqcy zobowiqzany .iest do

wyiqczeniajednej z nich z zespotu szk6l. W zwiqzku z tym, i2 projekt uchwaly zaklada zamiar

likwidacji samodzielnej jednostki, dlatego koniecznym jest wyiqczenie Szkoly Podstawowej

Specjalnej we Wloclawku z Zespolu Szk6l nr 3 we Wfociawku, a nastepnie jej zlikwidowanie.
Zgodnie z art.89 ust. l wyiej cytowane.i ustawy szkofa publiczna mo2e byi zlikwidowana z

koricem roku szkolnego przez organ prowadzqcy szkolq. Organ prowadzqcy szkotq jest

zobowiqzany, co najmniej na szeii miesigcy przed terminem likwidacji zawiadomii o

zamiarze likwidacji szkoly rodzic6w uczni6w iwlaiciwego kuratora oSwiaty. W przypadku

likwidacji szkoly wymienionej w uchwale nie zachodzi koniecznoii zawiadamiania rodzic6w

uczni6w, gdy2 szkola ta nie prowadzr zgodnie z ustawq dzialalno6ci edukacyjnej. Jednakie

informacja o zamiarze likwidacji zostanie umieszczona na tablicy ogloszei w siedzibie

Urzqdu Miasta Wloclawek, w Zespole Szk6l nr 3 we Wloctawku oraz na stronie internetowej
Urzqdu Miasta Wloclawek iZespolu Szk6l nr 3 we Wioclawku. Podejmowana uchwata ma

charakter intencyjny i zostanie niezwlocznie przestana do Kujawsko-Pomorskiego Kuratora

Oiwiaty w Bydgoszczy celem uzyskania pozytywnej opinii kuratora oswiaty w my5l art 89

ust.3 ustawv Prawo oiwiatowe, kt6ra stanowi niezbqdny warunek do likwidacji szkoly.

Ponadto zgodnie z art. 19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 23 maja 1991r. o zwiqzkach zawodowych

uchwala zostanie r6wnie2 przeslana zwiqzkom zawodowym w celu zaopiniowania.

Opinia Komrsii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz jednomy5lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji.

OpiniQ w tej sprawie przedstawifa Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszefi do udziatu w dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta poddal pod

gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6t nr 3 im. Marii

Grzegorzewskiej Szkoly Podstawowej Specjalnej i zamiaru likwidacji Szkoty Podstawowej

Specjalnej wchodzqcej w sklad Zespolu Szk6t nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wloctawku,

dla kt6rej organem prowadzacym jest Miasto Wloclawek.

stwierdzono.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady

dokonanego glosowania, uchwala zostala podjQta

brzmieniu.

Miasta poinformowal, ie w rezultacie
przez Radq Miasta w zaproponowanym
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Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Ad. 10
Projekt uchwaly w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk6f i
plac6wek publicznych, plac6wek i szk6l niepublicznych o uprawnieniach szk6f publicznych

z budietu Miasta Wloclawek oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidlowoici pobrania

i wykorzystania dotacji.

wprowadzenia do projektu uchwafy dokonala Pani Agnieszka Biafopiotrowicz Dyrektor

Wydziatu Edukacji, kt6ra wyjadnila, 2e wchodzqca w 2ycie z dniem 1 stycznia 2018 r. ustawa

z dnia 27 oa/dziernika 2017r. o finansowaniu zadarl ojwiatowych wprowadza wiele zmtan w

zakresie dotacji o6wiatowych dla przedszkoli, szk6l iplac6wek niepublicznych. w Uchwale

doprecyzowano termin przekazania dotacji w miesiEcu styczniu iwprowadzono bardziej

szczeg6lowy wz6r wniosku dotyczqcy informacji o faktycznej liczbie uczni6w. w zwiEzku z

powy2szym uchwala ma na celu dostosowanie uregulowa6 do zmienionych przepis6w

prawnych, a ponadto doprecyzowanie iusprawnienie zasad udzielania, rozliczania ikontroli
pobrania iwykorzystania dotacji udzielanych z budietu miasta Wloclawek.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta

Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomy5lnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Edukacji.

opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww

zagadnieniem.

wobec braku zgfosze6 do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gtosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie ustalenia trybu udzielania irozliczania

dotacji dla szk6l iplac6wek publicznych, plac6wek i szk6f niepublicznych o uprawnieniach

szk6l publicznych z bud2etu Miasta Wloclawek oraz trybu przeprowadzania kontroli

prawidlowoSci pobrania i wykorzystania dotacji.

stwierdzono.

w zwiqzku z powy2szym PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego gtosowania, uchwata zostata podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu,

Ad, 11

Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycii Stowarzyszenia ,,Teraz My".

wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal Przewodniczqcy Rady Miasta radny

Rafal Sobolewski, kt6ry poinformowat,2e w dniu 24 listopada 2017 roku do Rady Miasta
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zostala przekazana petycja Stowarzyszenia ,,feraz MY", kt6ra dotyczyla wyodrqbnienia w
porzqdku obrad sesji punktu, kt6ry zawierafby mo2liwo6i wypowiedzi dla mieszkahc6w

Wloclawka. Poniewa2 Statut Miasta Wloclawek umo2liwia zabranie giosu podczas obrad

sesji przez osoby niebqdqce radnymi po uzyskaniu zgody przewod niczEcego rady, zatem

Komisja Gl6wna zarekomendowala Radzie Miasta uznanie petycii za niezasadnq. Ponadto

Komisja Gl6wna podczas obrad w dniu dzisiejszym pozYtywnie zaopiniowal projekt uchwaly

w przedio2onym brzmieniu.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji stowarzyszenia

,,Teraz My".

radni opowiedzieli sie iednomvilnie, Plos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowad zon ego glosowania

Rada Miasta podjqla ww. uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - stanowi zalqcznik do protokolu.

Po zakodczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta ogfosit 5 minutowq przerwQ w obradach sesyjnych

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad. 12
projekt uchwaty zmienialqcej uchwalg w sprawie delegowania radnych do Komisji

Bezpieczeistwa i Porzqdku dla Miasta wloclawek na prawach powiatu i Powiatu

Wloclawskiego.

Rada Miasta nie procedowala nad przedmiotowym projektem uchwafy.

Ad. 13

Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawil Radzie Miasta informacjq z dzialalno(ci

miasta w okresie miedzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od ostatniej sesji Rady Miasta do

dnia 05 lutego br. iprzedstawia siQ nastqpujQco:
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W zakresie dziaiari Biura Zam6wieri Publicznvch m.in.:
- zawarto 4 umowy dotyczqce udzielenia zam6wienia publicznego, w tym: umowe na

rozbudowq petli autobusowej przy ul. Dqbowej oraz na zadanie pn. Rozwo.j

zr6wnowa2onego transportu zbiorowego poprzez poprawq efektywno6ci energetycznej,

wdra2anie technologii niskoemisyjnej we Wloctawku - Inteligentne Systemy Transportowe
lTS. Ponadto zawarto dwie umowy z PGK Saniko. Pierwszq na utrzymanie czystogci i

porzqdku w Gminie Miasto Wloclawek z podzialem na 2 zadania, idrugq na odbieranie i

zagospod a rowanie odpad6w komunalnych pochodzEcych z gospodarstw domowych od

wla(cicieli nieruchomoici, na kt6rych zamieszkuja mieszkaricy, polo2onych na terenie Gminy

Miasto Wloclawek oraz realizowanie ustug zwiqzanych z utrzymaniem czystoici i porzqdku

na obszarze gminy.

Wvdzial Inwestvcii koordynuje zadania inwestycyjne z r62nym stopniem zaawansowania

realizacji. Ponadto wydzial na bieiEco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglEdami

gwarancyjnymi, podejmuje dziafania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane

w ramach zadari inwestycyjnych opracowania dokumentacji.
W zakresie Wvdzialu Politvki Spolecznei iZdrowia Publiczneeo m.in.:
- 5 stycznia ogloszony zostaf otwarty konkursu ofert na wykonywanie zadai publicznych

zwiqzanych z realizacjq zada6 samorzEdu gminy w roku 2018 w zakresie przeciwdziaf a n ia

uzale2nieniom ipatologiom spolecznym przez organizacje pozarzqdowe oraz inne podmioty
prowadzqce dziatalnoii poiytku publicznego. Termin skladania ofert uplynqt 26 stycznia.

- 10 stycznia przekazano Stra2y Miejskiej urzqdzenia o lqcznej wartosci ponad 8 tys. zl., w
tvm m.in. 6000 sztuk ustnik6w do alkotestu oraz narkogogle. W tym samym dniu

wyposaiono r6wniei Komendq Miejskq Policji w 80 sztuk testu narkotykowego na 6linq oraz

narkogogfe o tqcznej warto6ci 4.869,60 zl.
- w wyniku rozstrzvgniecia konkursu na prowadzenie plac6wek wsparcia dziennego dla

dzieci i mlodzie2y w 2018 t. pnez organizacje pozarzqdowe i podmioty uprawnione,
prowadzqce dziatalnoid w zakresie wspierania rodziny i pieczy zastqpczej wybrano 3

podmioty prowadzqce plac6wki wsparcia dziennego. Wylonione w konkursie plac6wki to:
Swietlica Oratorium prowadzqca plac6wkq na ulicy Koscielnej, Swietlica ,,Trampolina"
dzialajqca w ramach Parafii Naj6wiqtszego Serca Jezusowego przy ul. Ostrowskiej oraz

Towarzystwo Przyjaci6l Dzieci prowadzqce plac6wkq przy ul. Kaliskiej oraz ptzY ul. Barskiej.

W zakresie dziatalnoici Wvdzialu Edukacii m.in.:
- 9 stycznia odbylo siQ potkanie dyrektor6w szk6l i plac6wek z prezydent Barbarq

Moraczewskq i dyrektor wydzialu edukacji Agnieszkq Bialopiotrowicz w sprawach
organ izacyjnych.
Do zadari Wvdzialu Kulturv, Promocii i Komunikacii Spolecznei w
naleiala m.in.:
- organizacja,,Wloclawskiej Wigilii" dla mieszkaic6w, wsp6torganizacja
na Zielonym Rynku oraz przygotowanie i udziat w obchodach 155.

Styczniowego.

omawianym okresie

Sylwestra miejskiego
rocznicy Powstania

W zakresie dziaiai Wvdzialu Rozwoiu m.in.:
- projekt pn. ,,Rewaloryzacja i ochrona 162norodnoici biologicznej Ogrodu na Pompce"

zlo2ony w ramach regionalnego programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko -
Pomorskiego na lata 2014 - 2020, pozytywnie przeszedf ocenq formalno - merytorycznq
dokonanq przez Komisjq Oceny Proiekt6w oraz zostal wybrany do dofinansowania zgodnie z

Uchwalq Zarzqdu Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego.
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- Urzqd Marszalkowski pismem z 27 grudnia 2017 r. poinformowal, 2e projekt pn:

,,Przebudowa iwyposa2enie budynku jednorodzinnego przy ul. t-ubnej 17 we Wloclawku z

przeznaczeniem na funkcje plac6wki opiekuriczo - wychowawczej", pozytywnie przeszedl

ocenq formalno - mervtorycznA dokonanq przez Komisjq Oceny Projekt6w oraz zostal

wybrany do dof inansowania.
W zakresie dzialari Wvdzialu Gosoodarki Mieiskiei m.in.:
- w autobusach MPK kontrolerzy opr6cz podstawowych obowiqzk6w dokonujq sprawdzenia

stanu technicznego iczystoici przystank6w autobusowych isktadajq codzienne raporty ze

swo.jej pracy.

W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu iTurvstvki informuje, ie 28 grudnia 2017

ukazalo siq zarzqdzenie w sprawie: ogloszenia otwartego konkursu ofert nr 1na realizacjq

zadania publicznego w zakresie powierzania, wspierania i upowszechniania kultury fizycznej

w 2018 roku przez organizacje pozarzqdowe oraz inne podmioty prowadzqce dzialalnoii
poiytku publicznego w sferze kultury fizycznej. tqcznie na zadania z zakresu szkolenia

sportowego dzieci i mtodzieiy oraz organizacjQ imprez sportowo rekreacyjnych

przeznaczono blisko 1,5 mln. zl. 18 stycznia uplynat termin skladania ofert w ramach tego

konkursu. Lqcznie wpiynqlo przeszlo 70 ofert wraz z zalacznikami. Obecnie trwa

sprawdzanie zlo2onych dokument6w. Ponadto - podobnie jak w latach ubieglych - w okresie

ferii samorzqd Wloclawka zadbal o ofertq sportowq dla dzieci, kt6re bqdq mogly wziqd

udzial w bezptatnych zajqciach. W5r6d proponowanych form spQdzenia wolnego czasu

znalazly siq m.in. codzienne gry i zabawy sportowe na miejscowych obiektach sportowych i

w plenerze.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal,2e otwiera dyskusjq nad

zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji
miqd zysesyjnej.

W dvskusii udziat wzieli:
Gios zabral radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka

Rado, mogliSmy w ostatnim czasie z doniesierl medialnych dowiedzied siQ, 2e w okresie

miqdzy Swiqtami a nowym rokiem mialo miejsce zajecie konta bankowego, w zwiEzku z tym,

2e komornik takie konto bankowe zajql. Ja chcialbym zapytai Pana Prezydenta o pewne

kwestie czv ta kwota blisko 4 mln. zl. zostala uwolniona i wr6cila jui do miasta czy tei jest

caly czas w dyspozycji komornika do czasu rozstrzygniqcia sprawy. Chcialbym r6wniei,2eby
Pan Prezydent odpowiedziat na pvtanie, kwota duia, 4 mln. zl., a wiqc z jakiego tytutu, tym

bardziej,2e to jest rok, kt6ry siq koriczy i trzeba szybko regulowai naleinoici, to z jakich

Srodk6w byly te nale2nodci regulowane, czy nie byto kfopot6w w zwiqzku z regulacjq tych

nale2noici, gdy tych 4 mln. zt. nie bylo i kiedy Pan podjql interwencie w tei sprawie, zeby

odwr6cii ten niekorzystny trend. I kolejne pytanie dotyczqce tej samej sprawy, bo wszyscY

wiemy, ie sprawa dotyczy reprywatyzacji o kt6rej ostatnio gto6no w naszym kraju, czy w

zwiqzku z tym, ie dotyczy to nieruchomolci osoby publicznej, kt6ra jest szefem Rady przy

Panu Prezydencie, bo zawiadomif Pan Prokuraturq z tego, co mogliSmy przeczytai w
mediach czy jakie( z tego tytutu decyzje personalne sq podjgte z tego tytulu, zakoriczenia

wsp6lpracy z ta osobE czy te2 nie. ProszQ o wyja5nienia w tej sprawie, tak jak powiedzialem

kwota jest duia, 4 mln. zl., a wiqc prosze o to, 2eby Pan Prezydent odpowiedzial nam w tej
materii". (wypowiedi doslowna).
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Glos zabrai radnv Krzvsztof Kukucki. ,,Panie PrzewodniczAcy, Wysoka Rado, ja bym chciaf

nawiqzai do sl6w mojego poprzednika, kt6ry m6wil o wycenie nieruchomoici, oczywi6cie ja

sie opieram na ir6dlach medialnych w zwiqzku z tym, myilq,2e Prezydent bqdzie w stanie

bardzie.j precyzyjne dane podai, ale pytanie moje pierwsze z tej serii dotyczy tego, kto robil

wycenq tej nieruchomoici, jakim cudem we Wfoclawku w mie6cie, w kt6rym ceny oscylujq

miqdzy 100 a 2OO zl. za metr kwadratowy, ktos wycenil nieruchomoii, kt6rq latwo
przeliczyi,2e zostala wyceniona na 500 zl. za metr kwadratowy. To sE stawki, kt6re w
naszym miedcie, ja powiem tak - za takq cenq w naszym mie6cie my6lg, ie kaidy z

mieszka6c6w Wloclawka bardzo chetnie sprzedalby swojq nieruchomo6i. To jest pierwsze

pytanie, mySlq, 2e tutaj warto byloby zwr6cii tutaj uwagQ, tym bardziej, ie faktycznie

sprawy reprywatyzacji budzq zainteresowanie mieszkaric6w nie tylko Wloclawka, budzq

wiele emocji, myslq, ie jako samorzqd Wloclawka musimy miei wszystko transparentne,

tak, 2eby ka2dy mial pewnoSi, ie te decyzje, kt6re zostaly podjqte, zabezpieczajq interes

mieszkafc6w Wloclawka. Kolejna sprawa, kt6ra ciqgnie siq ju2 od pewnego czasu o ktorq

chcialbym zapytai Pana Prezydenta o dzialania, kt6re zostafy pod.iete, by zam6wienia

poni2ej progu okreSlonego w Ustawie o zam6wieniach publicznych byty prezentowanie na

BlP. Ja pamiqtam,2e swego czasu taka deklaracja ze strony Pana Prezydenta padta, my6lq,2e

wzorem innych samorzqd6w r6wnie2 mieszka6cy wtoctawka bardzo chQtnie skorzystajq z

dostqpu do takiej wiedzy, my5lq, 2e to nie jest kiopotliwe dla Urzqdu i poprawi

transparentnosi. Trzeci temat, o kt6rego poruszenie prosili mnie mieszkaricy Wloclawka, to
jest temat odpowiedzi na petycjq z 3 kwietnia 2017r. odpowiedi Prezydenta byla przeslana

1 czerwca 2017r., petycja dotyczy lokalizacji planowanego podziemnego przejScia dla

pieszych i rowerzyst6w pod torami na Zazamczu w rejonie ul. Radosnej. Wowczas w czerwcu

2017r. pisat Pan,2e obecnie nie ma mo2liwo6ci pozytywnego rozpatrzenia tej petycji z uwagi

na toczEce siq negocjacje i rozmowy m.in' z PKP. Minqlo iu2 p6l roku, chciatbym Pana

Prezydenta zapytai, jak wyglqda ta sprawa, tym bardziej, 2e projekt zostal wpisany do

budietu na ten rok ijest bardzo wa2ny ipotrzebny dla mieszkaric6w Wlocfawka. Kolejna

sprawa tradycyjnie pytam o basen Delfin, ale pytam teraz ze zdwojonE silq, poniewai tei z

przekaz6w medialnych styszq,2e to o czym na tej sali m6wili6my, ie 1 sierpnia 2018r.

mieszkaficy bqdq mogli i5i na wyremontowany basen Delfin stoi pod znakiem zapytania w

zwiEzku z tym pytanie do Pana Prezydenta jak ta sytuacja wyglqda na chwilq obecnq,

dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, szanowni Pafstwo Prezydenci,

Szanowni Pafstwo, w zasadzie Pan Krzysztof Kukucki temat poruszyl, kt6ry ja chciafem, ale

ja go uszczeg6lowiq, dotyczy zam6wieri publicznych.25 grudnia 2016 roku Rada Miasta

podjqla uchwatq, w kt6rej zobowiqzala Pana Prezydenta do podjqcia niezwlocznych dziatan

w celu realizacji zaleceri pokontrolnych przez utworzenie w BIP Urzqdu Miasta dodatkowej

zakladki pn. Zam6wienia publiczne do 30 tyi. Euro. Pan Prezydent utworzyl takq zakladkq,

ale nazwal ja jak przedsiqbiorcy dzwoniq, zam6wienia publiczne z wylqczeniem ustawy

Prawo zam6wieri publicznych. sqk jest w tym, 2e gdyby ta zakiadka byla widoczna od razu,

to jeszcze p6l biedy, ale ona jest ukryta, w zakladkach trzeba kliknqi na zam6wienia

publiczne, dopiero potem otworzy siq ta zakladka, kt6ra jest. ProSba, bo to jednym Pana

poleceniem, Panie Prezydencie utworzyi zakladkq do 30 tys. euro lub drugq zakfadkq

powyiej 30 ty6. euro i od razu widocznq, bo nikt nie wie, nikt nie zobaczy tej strony, jeieli,

nie wiem kto opracowuje BlP, my(lq, 2e wystarczy Pana jedna decyzja, kt6rq nale2y tak

zrobii, jak uchwalq Rady zobowiqzano. Natomiast zakladka zam6wienia publiczne z
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wyfAczeniem ustawy o zam6wieniach publicznych jest klopotliwa dla przedsigbiorc6w, bo

nie wiedzq, bo pod tym pojqciem kryje siq jeszcze kilka innych wyfqczeri. Dlatego Pana

prosze, tym bardziej, 2e RIO itu mam proSbq, ieby Pan Prezydent udzielil odpowiedzi
Komisji Rewizyjnej, kt6ra przeprowadzila wyrywkowq kontrolq w zakresie zam6wied do 30

tys. euro, tych o kt6re caty czas walczQ iwystEpily nieprawidlowo6ci, pro6ba jest,2eby Pan

Prezydent udzielil informacji jak zrealizowal te n ieprawidfowoSci po wystapieniu RlO. Jak

wa2ne sq zam6wienia publiczne do 30 tys. euro, Szanowni Pafstwo w 2017 roku UrzEd

Miasta malych zam6wieri do 30 tyi. euro udzielil na kwotq 10.235.500 zt. Proszq zobaczyd

jaka to jest du2a kwota,.jak wa2ne sq te male zam6wienia. Poprawi to kon ku rencyjno5i,

transpa rentno6i, i dlatego Proszq Pana Prezydenta, nie wystqpuje w interpelacjach, tylko
jako miqdzysesyjne, 2eby poprawil tq zakiadkg w BIP do 30 i powyiej, tak jak to w Toruniu w
Bydgoszczy w innych samorzqdach jest, dziqkujq bardzo". (wypowiedl dosfowna).

Glos zabral Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, ja w imieniu os6b, kt6re handlujq i

kupujq na targowisku miejskim na ul. Kaliskiej, ostatnie opady (niegu, kt6re spowodowaly
duie nagromadzenie siq 6niegu, ja tam jestem czqsto na tym targowisku i ludzie mi siq

pytajq, kto jest odpowiedzialny za targowisko, poniewai 6nieg zalegal wszqdzie, kupcy,

kt6rzy chcieli handlowa6 nie mieli mie.jsca, musieli sobie sami odinieiai, a osoby, kt6re

chcialy kupowai musialy przechodzii po tym Sniegu. Ja wiem, 2e to jest sp6lki Baza, ale

moie sp6lka podpisala z kimS umowq, wydaje mi siQ,2e Pan Prezydent powinien wyciagnEc

konsekwencje wobec os6b, kt6re to zaniedbaly, bo naprawdq ici, kt6rzy handlujq nie

przyje2d2ati na targowisko, bo nie mieli gdzie samochodu postawii, a poza tym oni optaty

wnoszq iz tego tytulu, ie wnoszq oplaty nie majq uporzqdkowanych swoich miejsc pracy,

troszczymy sie o to, przed chwilq m6wiliSmy, ie jest Biedronka, dlatego starajmy siq, ieby

tutaj nasz targ, kt6ry jest w tej chwili pod naszq jurysdykcjq byl dobrze od6nie2any, ludzie

bqdq przychodzii robii obroty isp6fka Baza tei bqdzie miaia z tego tytulu pieniqdze. W tym
przypadku widai, co siq dzieje, ja jestem czqstvm klientem na rynku i sami ludzie zaczepiajE

mnie i pytajq kto jest za to odpowiedzialny. Strai Miejska ostrzega, 2e osoby prywatne, kt6re

majq posesje muszq sprzqtai, bo bgdq karani, bqdZmy konsekwentni w stosunku do tych

os6b, kt6rym zlecono odinie2anie. Drugi punkt to w zwiqzku ze zlo2onq interpelacja

odno(nie Wydzialu Komunikacji, Panie Prezydencie ja powiem tak, obraz Wydziatu

Komunikacji to w tej chwili obraz niechlujno6ci, nieporzqdku, ostatnio telewizja pokazywafa,

co tam siq dzieie, np. schody sq Sliskie, kto6 podobno spadl z tych schod6w, toalet nie ma dla

interesant6w, te meble, kt6re sE w tei chwili na poczekalni iw Srodku, ja nie mam nic

przeciwko epoce PRL-u, ale mo2e by jui wystarczyto, sq brudne, zniszczone i na koricu Panie

Prezydencie, 2eby nie m6wil Pan,2e jestem gotoslowny, to przeroslo moje oczekiwanie,

kolega, kt6ry byt ostatnio rejestrowai samoch6d zrobif zdjqcie i przeslal mi na pocztq, ie
kafelki na podlodze sq poklejone taim4 klejqcq itaimq biurowq. Niech Pan zrobi porzqdek z

tym Wydzialem Komunikacji, dostat Pan te 400 tys. zl. mo2e Pan dzialai. My nie dali5my po

to te 4OO, 2eby komu6 zabrai tylko wlaSnie po to, ieby interesanci, wloclawianie mogli

godnie przychodzii do urzqdu irejestrowai te samochody. A wie Pan o tym, ie tych ludzi

jest bardzo du2o, tam sq kolejki, ja wiem,2e tam sq takie a nie inne warunki, ale chociai,

2eby ludziom ulatwii stanie w tych kolejkach, ale nie kafelki na ta(me klejacE, co iest w tej

chwili w Wydziale Komunikacji. Panie Prezydencie ja przekaiq to Panu". (wypowiedi

doslowna).
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Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Ja Panie Prezydencie, .jeieli chodzi o zajqcie

naszych kont o kt6rych byla mowa wczeiniej, chcialbym poprosii o przestanie podstawy
prawnej tego dziafania oczywiScie nie teraz tylko w formie pisemnej". (wypowiedZ

doslowna).
Glos zabral Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski. ,,Panie

Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Paristwo Prezydenci, muszq siq powt6rzyi, jeSli idzie o tQ

bulwersujqcq sprawq, bo to rzutu.ie r6wniei na budiet miasta, bo ponad 4 mln. watpliwe po

wzglqdem prawnym roszczenie ptacimy w formie takiej, 2e wchodzi nam na konto komornik,

a ju2 zupetnym skandalem jest wycena grunt6w. Ja bym sobie iyczyl jako mieszkaniec, ieby
moja dzialka kosztowala za metr kwadratowy ponad 500 zt. mam prawie 2 tysiace to moie
bym potowq sprzedal i prosilbym o 6cislq informacjQ jak ta procedura powstala, dlaczego to
nastqpilo, dlaczego byta taka wycena iczy Pan Prezydent wyciqgnie konsekwencje wobec

os6b, kt6re to spowodowaly. Druga rzecz, ktora byla te2 poruszana przez moich

poprzednik6w dotyczyla zaktadki na stronach BIP Urzqdu Miasta , ja otrzymafem pozytywnq

odpowied2 od Pana na mojq interpelacjq w tej sprawie, ja w6wczas odnositem siq, ie mo2na

siq wzorowai na mieicie mniejszym od Wtoclawka, lecz kt6re w spos6b czytelny i

transparentny to zrobito jak chociai Inowroclaw i prosilbym Pana Prezydenta o takE

modyfikacjq, ieby to bylo czytelne nie tylko dla drobnych iwiqkszych przedsiqbiorc6w, ale

dla zwyklych mieszkaric6w, kt6rzy siq interesujq sprawami miasta iwydawanymi przez

Urzqd (rodkami. Zupelnie na koniec to chcialbym pochwalii Pana Prezydenta, bo mySlq, ie
w dniu dzisiejszym na jednym z portali internetowych ukazala siq informacja, 2e miasto

Wtoclawek przystqpuje do programu geotermalnego, ie zlo2ylo wniosek do NFOS na

odwiert pr6bny, kt6ry bqdzie w catosci sfinansowany, jeieli ta kwalifikacja bqdzie przyjqta

przez NFOS i my(lq, ie jest to spelnienie po ponad dw6ch latach, wypelnienie postulatu PlS.

Satysfakc.la moja jest podw6jna, bo bylem wsp6lautorem tychie uchwat, kt6re byly

skutecznie przy.iqte przez Radq i cieszq siq, ie ta sprawa wreszcie jest finalizowana, bo

myilq, ie poprzez geotermiq miqlibyimy najwiqkszy uzysk,.je(li idzie o koszty ciepla, je6li

idzie o jakoSi powietrza, no i tez przy okazji tej geotermii bylyby te2 sprawy dotyczqce

rekreacji, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).

Gtos zabrai radnv Jarostaw Hupalo. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, oczywiScie z

interpelacjami poczekamy do odpowiedniego punktu, ja chciafbym zapytad Pana

Prezydenta, poniewa2 w tym okresie, kt6ry Pan sprawozdawal wdro2one zostaly podwy2ki w

oiwiacie, zostaly te pieniqdze wyplacone nauczycielom ija oczywi6cie majqc (wiadomoSi

prawna, 2e o wysokoSci zwiqkszenia wynagrodzenia decydujq dyrektorzy, ale prosifbym

Pana Prezydenta o przedstawienie takiej informacji, co do sposobu jak to zostalo w szkolach

zrobione. NawiAzuje tu do wielokrotnych uwag z dyiur6w, spotka6 w (rodowisku

nauczycielskim i prositbym Pana Prezydenta o taka informacjq jak wyglqda stosunek

wynagrodzenia administracji szkolnej w stosunku do pracownik6w obslugi, kwoty rzQdu i

2ebySmy znali r6inicg miqdzy tymi dwoma grupami zawodowymi i pracujqcymi w o5wiacie.

chcialbym r6wniei poprosii o to, aby Pan Prezydent przedstawit w tej informacji oczywi(cie

nie dzisiaj bo to wymaga przygotowania jak naliczane byiy te podwy2ki, czy wszyscy r6wno

dostali, czy byty r6inicowane iczy nie wystepuje zjawisko, kt6re przy ka2dego rodzaju

podwv2kach w (rodowisku edukacyjnym za kt6re odpowiada samorzqd miasta nie

wystqpowaly takie sytuacje niechciane, z kt6rymi walczymy np. tworzqc jeden zaklad obslugi

finansowej szk6l, 2e w tych szkofach gdzie jeszcze w tej chwili pracujq dziaty ksiegowojci to

ksiqgowe ireferenci ksiqgowi dostali najwiqkszq podwy2kq. Chodzi o to, aby6my mieli obraz
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tego a nie oczekuje od Pana Prezydenta, aby Pan Prezydent wpiywal na to, dziqkuje".
(wypowiedi doslowna).
Glos zabrala radna Mariola Gawlowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Pafstwo,
Paistwo Prezydenci, chcialam podziqkowai w imieniu mieszka6c6w Zawi6la o przywr6cenie

dw6ch pas6w jezdni ul. Grodzkiej w stronq mostu od ul. Willowej. Podziqkowai r6wniei
chcialam za to, i cieszQ siq, ie moje interpelacje w tej sprawie okazaly siq skuteczne ize
wysluchaliScie Paristwo mojego glosu, kt6ry byf glosem mieszkaric6w oraz wypowiedzi,
kt6re w czasie sesji Rady Miasta skladatam z tej m6wnicy do Paristwa Prezydent6w odno(nie
problemu zwiqzanego z remontem ul. Grodzkiej. Ale ta sprawa pokazuje r6wnie2 to, Panie

Prezydencie, ie niestety przy nastqpnych inwestycjach trzeba bardziej przyirzet siQ planom,

poszukai 162nych rozwiqzari, rozwa2yi, poniewai okazuje siq, ie te zmiany powodujq wzrost

koszt6w tej inwestyc.ii, powodujq stresy dla mieszkaric6w, utrudnienia i problem z

bezpieczeistwem dla mieszkaic6w. Dotyczv to my6lq calego Wloclawka, wszystkich

dzielnic, 2e je2eli bqdzie decyzja o pod.iQciu inwestycji wcze6niej na etapie planowania,

naleZy przyjrzei siq, 2eby nie popelniai takich blqd6w jaki zostal popelniony na ul. Grodzkiej.

Iteraz pytanie, poniewai Szanowni Paistwo remont trwa, remont, kt6ry miat siq zakodczyi

w grudniu nadal trwa, pytanie wiemy dzisiaj ju2,2e wodociqgi zakoficzyfy tam temat

remont6w na odcinku, kt6ry mial wykonai, p6iniej bqdzie trwai dalej remont linii

wodociqgowej, pytanie, kiedy zostanie zakodczony remont ul. Grodzkiej iza tym jeszcze

istotna sprawa, kwestia przystank6w, bezpieczeristwa i na bie2qco przeglqdania ulicy, jezdni

tzw. dziur i innych problem6w zwiqzanych z niedogodnoicia mi , ale te2 z problemem

bezpieczeistwa pojazd6w i pieszych, dziQkuje". (wypowiedi dosiowna)

Glos zabral radnv Piotr Czarnecki.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado,

miqliimy dyskutowai o dzialce, o kosztach, skladamy interpelacje, dlatego te2 pozwolq

sobie zlo2yi interpelacjq jak moi przedm6wcy, wiqc Panie Prezydencie moja interpelacja

dotyczy jednej kwestii, po raz kolejny mamy do czynienia, ie mieszkaficy miasta

wyprowadzajE pieski wieczorami ito nie mate pieski tylko duie, bez kagaric6w. Proszq mi

uwierzyi, 2e dojdzie po raz kolejny do jakie.i6 tragedii i dopiero siq wtedy obudzimy jako

miasto, mamy Straz MiejskE ija my6lq, 2e te slu2by powinny siQ tym zajqi, dziqkujq bardzo".

(wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Stanislaw Krzemieniewski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, no

muszq siq odezwa6, bo tu padla ul. Grodzka, to jest moja inicjatywa, powiedziatem, 2e bqdq

u Pani Prezydent co tydzieri, ieby ta ulica byta przebudowana, a tak, ie to siq stalo, ie te
zwqienie nastqpilo, to ja nie wiem, dlaczego. Przebudowa to wiadomo co( lepszego musi

byi, a tu bylo pogorszenie svtuacji. Ale niestety mieszkaricy sig nie chcieli zgodzii, byly

spotkania ipoprawiono iwreszcie mieszkadcy bqdE zadowoleni, ale czy potrzeba byfo tyle

nerw6w iteraz znowu bqdq koszty, bo wiadomo projekt trzeba zmienii i nie powinna byi
taka sytuacja, dziqkujq". (wypowiedi dosfowna).
Glos zabrala radna Agnieszka chmielewska. ,,Panie Prezydencie, Panie PrzewodniczEcy,

Szanowna Rado, zostalam niejako wywolana do odpowiedzi przez moich radnych

poprzednik6w z okrqgu nr 2. Rzeczywi6cie ul. Grodzka wzbudziia wiele kontrowersji, ale nie

nale2y wytqcznie patrzei przez aspekt dodatkowych pieniqdzy, kt6re bqdq zaanga2owane.

Naleiy takie spojrzei na pozytywy tego zjawiska, kt6re mialy miejsce, doszlo do dialogu

mieszkaric6w z wfadzami miasta i dziqku.ie przy tej okazji Pani Korpola k-Komorowskiej

Zastepcy Prezydenta ds. inwestycji, kt6ra wyraziia wole, chgi spotkai, trzykrotnych spotka6,

gdzie na kolejnych spotkaniach wypracowane zostaly nowe rozwiqzania. Dziqkujq r6wnie2
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mieszkafcom za zaangaiowanie w ten problem. Natomiast chcialabym powiedziei o

pozytywach, kt6re siq udalo wsp6lnie wypracowai poprzez spotkanie mieszka6c6w, radnych

i wladz miasta, kt6re zostaly zainicjowane moimi pro6bami. lteraz jakie sE pozytywy, na

poczqtku, kiedy projekt zostal zaproponowany problemem byla jednopasmowoii,
natomiast w trakcie rozm6w doszlo do wypracowania stanowiska, gdzie na dzieh dzisiejszy

bqdq dwa pasy ruchu na odcinku pomiqdzy ul. Mostowq a ul. WillowE, zostaly zniwelowane
wielokrotne przej6cia Scie2ek rowerowych z jednej na druga stronq do dw6ch, co bylo

oczywidcie r6wnie2 efektem tych spotka6, czego wczeiniej mieszka6cy mimo konsultacji nie

oponowali ieby zrobii, mamy przesuniqtq linie nr 9 o jeden przystanek przez co zostala

zmieniona pqtla tego autobusu, co byto m02liwe dzigki przesuniqciu tych dw6ch pas6w,

usuniQte sE stare nasadzenia drzew, bqdq dolo2one na odcinku ul Grodzkiej nowe

nasadzenia, kt6rych miejsca nasadze6 bqdq konsultowane z mieszka6cami' Pomimo

dolo2enia kwoty pieniqdzy mamy tutaj wsp6lne stanowisko, dziqkujq bardzo". (wypowiedi

dostowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Pani radna ja tylko mam proibq, ieby na koricu

postawii znak zapytania po tej wypowiedzi, bo to jest pytanie do Prezydenta Miasta

dotyczqce informacji w okresie miqdzysesyjnym. Ja chcialem poruszyi inna kwestiQ i

powiedziei, 2e.jestem bardzo szczqSliwy i chciaiem bardzo podziqkowai Pani Prezydent i

Panu Prezydentowi, ie udalo siq poszerzyi ul. Grodzkq, bo ja naprawdq o to zabiegalem i

bylo to dla mnie bardzo wa2ne. lten wynik wszystkich spotkari bardzo mnie satysfakcjonuje,
jestem bardzo szczqSliwy, dziqkujq Panie Prezydencie". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv Krvstian Luczak.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Szanowni

Pafstwo, mam takie pytanie, w zwiqzku ze zmianami, kt6re siQ pojawily w proponowanym

przez Pana Prezydenta budiecie na ostatniej sesji Rady Miasta, pojawiajq siq pytania ze

strony mieszkaric6w dotyczqce inwestycji przy sP nr 23. Wcze5niej planowano tam budowq

boisk wielofu n kcyjnych, budowg szkolnego miasteczka ruchu drogowego, zainstalowanie

monitoringu, zagospodarowan ie terenu wok6l tego placu. W zwiEzku z tym, 2e pojawily siq

pewne zmiany w budiecie, mam pytanie czy ta inwestycja ma szansQ na realizacjq, a dwa w

zwiqzku z tym, 2e pojawiajq siq nowe propozycje i koncepc.le dotyczqce alternatywnego
polqczenia pomiqdzy osiedlem Michelin a osiedlem Potudnie, czy sE one analizowane, czy sa

one brane pod uwagQ i ewentualnie, kiedy mo2emy spodziewai siq optymalnego

rozwiqzania dotyczqcego tego potEczenia, dziqkujq" (wypowiedi dostowna).

Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,

bardzo dziqkujq za wszystkie pytania, r6wnie2 te mile gtosy, sq one rzeczywiscie mile, bo

zawsze sraramy srq reagowai na postulaty Paistwa radnych o ile jest to mo2liwe a tak2e i

mieszkafic6w. Dlatego te2, je2eli chodzi o zmianQ koncepcji przy ul. Grodzkiej, to

rzeczywi6cie wsp6lnymi silami udalo siq znaleii konsensus i mam nadzieiq,2e druga sprawa,

kt6ra budzi emocje dotyczEcq przebudowy Al. Jana Pawta ll w kierunku Michelina te2 odbyly

siq spotkania w tej sprawie, ale wiem, ie jeszcze spotkanie jest planowane w marcu,

bqdziemy o tym rozmawiad, bqdziemy szukai rozwiazania, kt6re usatysfakcjon uje nas

wszystkich. JeSli chodzi o konkretne pytania, kt6re padly, to co bqdq m6gt to Padstwu

odpowiem a ewentualnie poprosze Pafistwa Wiceprezydent6w. Pan radny chmielewski
pytal o rzeczywi6cie sprawq kuriozalnq, zajqcia konta miqdzy Boiym Narodzeniem a Nowym

Rokiem. RzeczywiScie sprawa dla nas niezwykle bulwersujqca, bo mogq sobie Panstwo

wyobrazii na jaki klopot narazilo to miasto, kiedy w ostatnich dniach starego roku trzeba

bylo regulowai wiele platno6ci, a konta zostafy zajete przez komornika. OczywiScie ja
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szczeg610wE informacjq, ja Paniq Sekretarz poproszQ i przygotujQ wszystkim Paistwu
przeka2emy, z tego wzglQdu,2e jest to rzeczywiScie sprawa, kt6ra nie pojawia siq co dwa,

trzy miesiace, ale ona rzeczywi6cie jest jednostkowa. Natomiast drodzy Pahstwo, rzecz

wyglqda w ten spos6b, 2e iest to rzeczywi5cie roszczenie, kt6re zostalo uznane, co do zasady

w 2014 roku przez UrzEd Miasta, dotyczy tak jak Pan Chmielewski powiedzial osoby
publicznej, dlatego tei ta sprawa jest jeszcze bardziej byi mo2e bulwersujqca. Natomiast jest

to klasyczne roszczenie reprywatyzacyjne, dotyczy ono dzialki przy ul. Kolejowej, kt6ra

dekretem nacjonalizacyjnym po ll wojnie (wiatowej zostala odebrana prawowitym

wfaicicielom i przyznana Pafstwu. Dlatego my w tej sprawie w zwiqzku z tym, 2e jest to
mienie Skarbu Padstwa a Prezydent jest tylko osobq zarzqdzaiqcqw imieniu Skarbu Pafistwa,
jestem tez po rozmowie z Panem Wojewodq na ten temat, jeste6my tei po wymianie
pierwszych pism, bo tutaj jest bardzo wiele wEtpliwodci, te2 chcq powiedziei, ie sprawa

zostala skierowana do organ6w pahstwa, kt6re siq bQdE tym zajmowai, m'in. Prokuratura,

kt6ra wszczqta ju2 postqpowanie i dodatkowe dokumenty z wyja6nieniami te2 przekazu.jemy

do Prokuratury. Jest tutaj rzeczywi(cie wiele wqtpliwodci i akurat zostaly zajete konta

UrzQdu Miasta Wloclawek, tym bardziej, 2e tak jak powiedzialem my tylko zarzqdzali5my tq

nieruchomojciq w imieniu Skarbu Parlstwa. Tei oczywi6cie nie chcq tutaj Drodzy Paistwo

m6wid o szczeg6lach, w piSmie skierowanym do Pafistwa rzeczywiscie takie.i informacji

udzielimy, postaramy siq jej udzielii szczeg6lowo. Zachodzi tutaj podejrzenie popelnienia

przestepstwa i dlatego te2 czulijmy siq zobowiqzani, 2eby skierowai ta sprawq do

Prokuratury. Te pieniqdze na chwilq obecnq nie wr6cily do kasy miasta, ale bqdziemy te2

wystqpowai z roszczeniem do dysponenta dziatki skarbu Paristwa, czyli do Pana wojewodv,

kt6rv jest formalnym wla(cicielem tej dziatki i bqdziemy domagai sie zwrotu tej kwoty. Je6li

chodzi o drugie pytanie Pana radnego Jarostawa Chmielewskiego dotyczqce funkcjonowania

Pana trenera Jerzego Engela w Radzie Sportu, to rzeczywi6cie sprawa jest nietypowa, ja nie

ukrywam, ja nie mam z tym absolutnie klopotu, staram sie rozdzielii dwie kwestie. Kwestia

roszczei to jest rzecz zupelnie prywatna i tutaj sE specjalne procedury, kt6re zostaly

uruchomione, aczkolwiek tak jak powiedzialem zaistnialo tutaj podejrzenie popelnienia

przestepstwa, natomiast je2eli chodzi o funkcjonowanie Rady sportu ja oczywiScie nie

zamierzam nikogo odwolywai, bo mam 6wiadomosi,2e te osoby, kt6re sq w Radzie Sportu

one pracujq tam kosztem wlasnego czasu ikosztem tei pieniQdzv. Je6li Pan trener uzna, ze

nie chce dalej reprezentowai czy zajmowai sie sportem w Radzie sportu przy Prezydencie

to ja oczywiicie tak4 deklaracjq przyjmq, ale sam oczywilcie nie bqdq do tego Pana trenera

namawial, bo to sE dwie odrqbne sprawy. RzeczywiScie dyskusyjna.jest Drodzy Panstwo

kwestia wyceny, ja nie jestem specjalistq w tej kwestii, wiQc trudno mi jest sie do tego

odnosii, ale tei prowadzimy w tej sprawie postepowanie, wiem kt6rzy urzqdnicy byli w to

zaanga2owani i za to odpowiadajQ, te2 takE informac.jq Paistwu udzielimy ju2 bezpo6rednio.

sluszna Drodzy Paristwo uwaga, je6li chodzi o kwestiq transparentnosci i publikowania

zamowieri publicznych do 30 tys. euro. Tak jak Pan radny J6zef Mazierski powiedziat, 2esmy

take zakladkq stworzyli, ale oczywi5cie postaramy siq jq ulokowai w taki spos6b,2eby byia

widoczna ilatwo dostqpna dla wszystkich zainteresowanvch tego typu zam6wieniami, te2

mi niezwykle na tym Drodzy Parlstwo zale2y, bardzo dzigkujq za zwr6cenie uwagi. Jesli

chodzi o sprawy pozostate, takie porzqdkowe to oczywilcie natychmiast bqdq reagowal.

Natomiast kwestie jakie tutaj padly dotyczEce podwyiek w oiwiacie czy te2 zaanga2owania

inwestycji, termin6w poprosze Panie Prezydent o udzielenie Pa6stwu radnym odpowiedzi,

bardzo dziqkujq". (wypowiedi doslowna).



Glos zabrala Pani Magdalena Korpola k-Komorowska Zasteoca Prezvdenta Miasta ds.

rozwoiu i inwestvcii. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowne Panie i Panowie radni, zapytanie
Pana radnego Krzysztofa Kukuckiego dotyczqce podziemnego przejicia, ja mo2e przypomnq,
ie pierwotnie wydane zostaly warunki przez PKP na przejScie na wysokoSci SP nr 22 itaka
koncepcja zostala przedstawiona na spotkaniu z mieszkaficami. Natomiast po wplyniqciu
petycji z kwietnia wystqpiliSmy o zmianq lokalizacji, mieszkaricy wnioskowali o to, aby
przej5cie znalazfo siq na wysokodci kladki. Po wystqpieniu uzyskalidmy dopiero w miesiqcu
listopadzie warunki zmieniajqce lokalizacjq, w tej chwili trwajq prace zwiqzane z projektem,
uzgodnienia z gazowniq, poniewai tam mamy kolizjq z budowq gazociqgu wiec te prace
trwajq. Je2eli chodzi o informacjq, telefonicznie poinformowalam osobq, kt6ra byla
wskazana do informowania. Je2eli chodzi o basen, to Szanowni Pahstwo termin realizacji
basenu to l sierpnia 2018r. Na chwilq obecnq trwajq prace zabezpieczajqce, prace ziemne,
wykonywanie Scian dzialowych, wiqkszoSi prac zwiEzanVch z pokryciem dachowym,
czqsciowo instalacja ogrzewania oraz dostaw technologii, stan zerowy rozbudowy wej6cia.

Trwajq r6wnie2 prace zwiqzane z wykonaniem instalacji elektrycznych, instalacji sanitarnych,
wentylacji oraz inne prace. Na chwilq obecnq zgodnie z informacjami od inspektor6w mamy
minimalne op6inienia zwiqzane z aurq, ale my6lq,2e po ustabilizowaniu siQ, te op62nienia
bqdq nadrobione. Je2eli chodzi o termin realizac.ii ul. Grodzkiej, aneksowany termin to jest
poczatek maja 2018r., dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabraia Pani dr Barbara Moraczewska Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii ispraw
spolecznvch. ,,Szanowny Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo, je6li chodzi o podwy2ki

w oiwiacie pracownik6w administracji i obsfugi, w wiqkszoici dyrektorzy dokonali ju2

takiego podzialu, nie mamy jeszcze ostatecznego sprawozdania. Jednak nasza sugestia ze

strony Urzqdu Miasta byfa taka, aby uczestniczyli w podziale irodk6w przedstawiciele

zwiqzk6w zawodowych, zar6wno zwiqzk6w zawodowych ZNP jak i Solidarnoici. Z tego co

wiem, rzeczywi5cie wszyscy uczestniczyli w takich posiedzeniach, byly sporzqdzone
protokoly z tych wszystkich posiedzeri i tendencja byla taka, aby wiqksza czqii podwy2ek

byla dla tych pracownik6w, kt6rzy majq wiqkszy sta2 pracy tak, aby zr6wnowaiYi tutaj
r6inicq tych os6b, kt6re dtuiej pracujq iaby dostaly te podwy2ki troszeczke wyisze w
por6wnaniu do os6b, kt6re dopiero przyszly do pracy a ta najni2sza krajowa jest znacznie

wyisza. Taka byla tendencja ije2eli .iui bqdq miala wszystkie sprawozdania to Paistwu
oczywiScie przedstawiq, dzigkujq serdecznie". (wypowiedi dosfowna).

Ad. 14

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski i zapytania w sprawach dotyczEcych aktualnych problem6w Miasta,

tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Jaroslaw

Chmielewski, radny Janusz Dqbczyriski, radna Mariola Gawlowska, radny Krzysztof G rzqdziel,

radny Jaroslaw Hupalo, radny Dariusz Jaworski, radny Krzysztof Kukucki, radny J6zef

Mazierski, radny Rafal Sobolewski, radna Katarzyna Zarqbska.

Interoelacie zlo2one orzez radnvch w formie pisemnei, Przewodniczacv Radv Miasta
przekazuie niezwlocznie adresatowi.
Odpowiedzi na zgfoszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wla6ciwe rzeczowo
upowainione osoby w terminie 14 dni - Przewod n iczqcem u Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu.

4!



Interpelacje zgtoszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sq w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postQpowania w powyiszej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wtoctawek.

Ad. 15
Informacje, oiwiadczenia i komunikaty.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, ie w roku bieZqcym
przypadajq obchody 100-lecia odzyskania przez Polskq niepodlegloici. W zwiqzku z tym
zwr6cil siq do Prezydenta Miasta jako organu wykonawczego o wsp6lne zainicjowanie z

RadE Miasta powstania komitetu obchod6w 100 rocznicy odzyskania niepodlegloici. Z uwagi
na wainoSi zagadnienia bqdzie to cenna inicjatywa, kt6rq warto przedsiqwziqi.

Ad. 16

Zamkniqcie obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski podziQkowal wszystkim za udzial w
obradach stwierdzajEc, 2e wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady
XXXV|ll sesji Rady Miasta Wloclawek.

Zako6czen ie obrad godz. 1259
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Akceotacia protokolu przez Sekretarzv obrad XXXV|ll sesii Radv Miasta

Radny Piotr Czarnecki

Rad ny Hen ryk M ielcza rczyk .............,. 
--\

zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXXV|ll sesji Rady Miasta Wtoclawek

2. Lista os6b uczestniczqcvch w XXXV|ll sesji Rady Miasta Wloclawek.

3. Uchwala Nr XXXV|ll/3/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 6lutego 2018r'

w sprawie uchwalenia ,,Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urzqdzen

wodociqgowych i urzEdze6 kanalizacyjnych bqdqcych w posiadaniu Miejskiego

Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w iKanalizacji sp6lka z o.o. we Wloclawku na lata 2018

-7072 ".

A

5.

Uchwala Nr XXXV|ll/a/2018 Rady Miasta Wlociawek z dnia 6 lutego 2018r'

w sprawie okreSlenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia

niskiej emisji poprzez wymianq i16del ciepia zasilanych paliwami stalymi

w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie Gminy Miasto Wloclawek

Uchwala Nr XXXV|ll/5/2018 Rady Miasta Wfoctawek z dnia 6 lutego 2018r.

w sprawie wyznaczenia kierunk6w dzialari w zakresie ochrony krajobrazu

miejskiego.

Uchwala Nr XXXV|ll/6/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 6 lutego 2018r.

w sprawie wyra2enia zgody na powierzenie Miastu Zielona G6ra zadari dotyczqcych

zadari prowadzenia ksztalcenia uczni6w klas wielozawodowych w zakresie

teoretycznych przedmiot6w zawodowych w Oirodku Doksztalcania iDoskonalenia

Zawodowego w Zespole Szk6l i Plac6wek Ksztalcenia Zawodowego w Zielonej G6rze.

Uchwata Nr XXXV|ll/7/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 6lutego 2018r.

w sprawie wyiqczenia z Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego we

Wloctawku Szkoly Policealnej dla Miodzie2y i zamiaru likwidacji Szkoly Policealnej dla

Mlodzieiy wchodzqcej w sklad Centrum Ksztafcenia Zawodowego i Ustawicznego we

Wiociawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wloctawek.

6.

7.
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Uchwala Nr XXXV|ll/8/2018 Rady Miasta Wlociawek z dnia 6lutego 2018r.
w sprawie wytqczenia z Zespolu Szk6t Chemicznych im. Marii Sktodowskiej-Cu rie we

Wfoclawku Szkoly Policealnej dla Dorosfych nr l i zamiaru likwidacji Szkoty

Policealnej dla Doroslych nr l wchodzqcej w skfad Zespolu Szk6l Chemicznych im.
Marii Sklodowskiej-Cu rie we Wlociawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest
Miasto Wloclawek.

Uchwala Nr XXXV|ll/9/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 6lutego 2018r.
w sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej Szkoty

Podstawowej Specjalnej i zamiaru likwidacji Szkoty Podstawowej Specjalnej
wchodzqcej w sklad Zespofu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wtoclawku, dla

kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek.

10. Uchwala Nr XXXV|ll/10/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 6 lutego 2018r.
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk6l i plac6wek

publicznych, plac6wek iszk6l niepublicznych o uprawnieniach szk6l publicznych z

budietu Miasta Wloclawek oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidtowo5ci

pobrania i wykorzystania dotacji.

11. Uchwafa Nr XXXVlll/11/2018 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 6 lutego 2018r.

w sprawie rozpatrzenia petycji Stowarzyszenia,,Teraz My".

Protok6l soorzadzila:
Jolanta Skladanowska
Gl6wny s4€fiJtlista BRM
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